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БСП не преговаря с ГЕРБ и ДПС
Корнелия Нинова отрече слуховете, че левицата води тайни

разговори за съставяне на правителство. Тя призова партиите да
не разпределят постове отсега.

Стр. 6

МС чака Гешев да
се захване с „Хемус”

Премиерът Стефан Янев
очаква прокуратурата да се
заеме с финансовите изма-
ми при изграждането на ма-
гистрала “Хемус” при уп-
равлението на Бойко Бори-
сов. По-рано вътрешният
министър Бойко Рашков,

главният секретар на МВР
Петър Тодоров и шефовете
на ГДБОП и ГДНП обявиха
скандални резултати от дву-
месечното разследване на
нарушенията при изгражда-
нето на аутобана.

За 24 км от Летница до

Лъснаха далавери с „ин хаус”, кухи фирми
и милиони левове, буквално изнесени в чували

Павликени са получени аван-
сово 90 млн. лв., две трети
от тях са изтеглени само за
ден, без предварителна заяв-
ка, в сакове и чували. След
това парите са преведени на
буферна фирма, която ги
прехвърлила на кухи фирми,

регистрирани на социално
слаби и ниско грамотни лица.

Президентът Румен Ра-
дев обяви, че “лудото разда-
ване на пари е от години и
е време да се изяснят всич-
ки факти”.

бикновен човечец изтеглил 60
милиона в брой и никой в банката
не е сигнализирал съответните ор-
гани! Тук тепърва ще започва да ми-
рише, и то много. Новината бе
съобщена от зам.-шеф на ГДБОП
като продължение на скандалните
разкрития отпреди дни на министър
Бойко Рашков и службите за изто-
чените колосални средства, свърза-
ни с авансови плащания при стро-
ежа на магистрала “Хемус” и по-
следвалите арести на приближени
на ГЕРБ фирмаджии и замесени в
крупната далавера лица от инсти-
туциите.

Поне 60 милиона от нашите,
общите пари са минавали през бу-
ферни фирми, или т.нар. кухи фир-
ми на слабоимотни граждани, след
което са изнесени по класическа
схема в чужбина към офшорни
сметки. Парите са изтеглени непо-
средствено преди поемането на
властта от служебното правителст-
во. Очевидно, хората на Борисов
са знаели, че ще им бъдат врътнати
кранчетата, и са гепили като за
последно. С тези пари днес се ку-
пуват и гласове.

И това е разкритие, свързано
само със строежа на части от ау-
тобана. А за 12 години управление
на Борисов и ГЕРБ колко милиар-
да са откраднати и изнесени? Ко-
свени доказателства за това са
общото състояние на страната,
енергетиката, икономиката, здрав-
ната система, социалната сфера,
най-ниският стандарт на живот на
българите и т.н.
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Валентин ГЕОРГИЕВ
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Мицкоски

атакува

властта

в Скопие

Филип Попов:
Няма да позволим
Северозападът
още да затъва

Георги Свиленски:
Най-важното е
да дадем сигурност
на българите

Първата пратка от 180 000 теста за КОВИД-19, предвидени за учениците,
вече се разпределя към регионалните управления по образование
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СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА

Атанас Костадинов:
Силистренци
заслужават
по-достоен живот

Стр. 2
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Премиерът Стефан Янев очаква про-
куратурата да се заеме с финансовите
измами при изграждането на АМ “Хе-
мус” при управлението на Бойко Бори-
сов. Според него прокуратурата трябва
да изпълни задължението си, защото об-
ществото трябва да знае как се изразход-
ват държавните ресурси за магистралата.
В петък вътрешният министър Бойко
Рашков, главният секретар на МВР Петър
Тодоров и шефовете на ГДБОП и ГДНП
обявиха на брифинг резултатите от дву-
месечното разследване на нарушенията
при изграждането на “Хемус”, в което са
участвали над 60 души, а разпитаните са
около 200. В рамките на разследването
преди дни бяха задържани 14 лица.

Установено е, че на лотове 4 и 5 има
извършени много монтажни работи без
влязло в сила разрешение за строеж. За
тези дейности фирмите са получили аван-
сово плащане от “Автомагистрали” ЕАД,
каза шефът на ГДНП Станимир Станев.
Договорът за Лот 5 е за доставка на ма-
териали и наем на механизация между

Кандидат-депутат е замесен
в схема за издаване на фалши-
ви зелени сертификати, съоб-
щи директорът на дирекция
“Национална полиция” Стани-
мир Станев. Той уточни, че
след разследване на телевизия
е било установено, че лицето
има имунитет като кандидат за
народен представител. Затова
е поискано имунитетът му да
бъде свален от главния проку-
рор. Информирана е и Софий-

Министерството на образованието
напредва в организацията по разпределя-
нето на тестовете за изследване на мал-
ките ученици при завръщането им в учи-
лище. Вчера 180 000 от тестовете са
пратени до 11 регионални управления по
образование в страната, а днес ще започ-
не раздаването им в училища. Очакват се
и останалите 220 000 теста. Здравното и
образователното министерство ще изда-
дат обща заповед с подробно разписан
механизъм за изследване, което ще за-
почне от 10 ноември там, където има
готовност от страна на училището. Ми-
нистър Николай Денков отново се обърна
към родителите да подкрепят учителите
в процеса, защото това се прави в името
на здравето на децата им.

Продължават противоречията за това

В БАН завършиха изборите
за академици и член-кореспон-
денти. Миналата седица ДУМА
представи новите 14 академи-

СТЕФАН ЯНЕВ:

Прокуратурата
да се захване с „Хемус”

МВР разкри престъпна финансова схема за милиони
левове при строителството на магистралата

“Автомагистрали” и търговско дружест-
во, избрано чрез т.нар. процедура “ин
хаус”. Вероятно схемата е действала и
при останалите лотове. Имитирането на
строителна дейност, заснето от МВР с
дрон, показа леко пристъргване на земни
маси и то само на първите километри на
лота. За 24 км от Летница до Павликени
са получени авансово 90 млн. лв. от бю-
джета. 60 млн. лв. от тази сума са изтегле-
ни само за ден от банка без предварителна
заявка, в сакове и чували. След това пари-
те са преведени на буферна фирма с цел
да прекъсне връзката между търговското
дружество, подписало договора, и край-
ните изпълнители на строително-монтаж-
ни работи. Буферната фирма незабавно
превеждала парите по сметки към създа-
дени за целта кухи фирми, регистрирани
на социално слаби и ниско грамотни лица,
голяма част - криминално проявени за

престъпления от общ характер, допълни
главният секретар. Фирмите са регистри-
рани няколко дни преди това, с капитал от
2 лв., без персонал, техника или строител-
ни възможности. Тези хора не са имали
представа, че притежават фирми. Според
зам.-шефа на ГДБОП Любомир Николов
въпросните 60 млн. лв. са занесени на
“един обикновен човечец”. За лот 4 пък са
разплатени над 77 млн. лв., като на “Авто-
магистрали” за доставка на материали и
наем за механизация са дадени авансово
близо 73 млн. лв.

Рашков обяви, че е срутен участък от
около 600 метра в отсечката Белокопито-
во-Буховци, което по-късно проектантът
отрече. “Няма фирма, няма отговерен за
качеството строител, нито строителни
книжа. Това е правителството на Бори-
сов”, обобщи обаче министърът. Да се ус-
танови кой е строителят на лотове 4 и 5

настоя вчера и шефът ДНСК Влади Кали-
нов. ДНСК е издала протоколи за извърше-
но определено строителство и ако се ус-
танови кой е, това ще е незаконно строи-
телство с неизвестен извършител. Пара-
доксалното е, че това е национален обект
с вложени доста пари, коментира той.

Президентът Румен Радев подкрепи
вътрешния министър и обяви, че “лудо-
то раздаване на пари е от години и е
време да се изяснят всички факти”. “Да
се раздава авансово с милиарди, без раз-
решително за строеж, без проект, без
нищо. Това нормално ли е? Така ли тряб-
ва да се изразходват публичните средст-
ва? Обществото най-сетне трябва да знае
истината”, възмути се той. От година
БСП предупреждава за кражбата в “Ав-
томагистрали”, припомни водачът на
листата на левицата в столичния 24 МИР
Георги Свиленски.

Кандидат-депутат предлага фалшиви сертификати
ската градска прокуратура и е
образувано следствено дело.
Станев не пожела да посочи
от коя партия е кандидатът, но
по-късно стана ясно, е това е
Величко Георгиев от листата
за 24 МИР в София на Патри-
отичен фронт - НФСБ, БДС
Радикали и БНДС Целокупна
България.

По-късно реакция дойде от
НФСБ, чийто лидер Валери
Симеонов обяви, че още в по-

неделник ще има заседание на
Изпълнителния съвет, на кое-
то ще се обсъжда изключване-
то на Георгиев.

От разследването става
ясно, че в схемата участват
личен лекар и старша сестра
от столична поликлиника. Об-
щопрактикуващият лекар оси-
гурява експресна поръчка, а
старшата сестра предлага тра-
диционна услуга. Те работят
отделно един от друг и използ-

ват за схемата посредници,
като в случая това е бил Геор-
гиев. За бърза поръчка от 24
до 48 часа се заплаща 450 лева
за сертификат, а тази, която
отнема от седмица до месец
или два, струва 300 лева. Пред
камерата Величко Георгиев се
хвали, че е продал 60 сертифи-
ката преди две седмици, а в
петък - още 85. Стотици били
чакащите.

В същото време гръцкото

издание “Катимерини” обяви в
свой материал, че централата
на престъпните групировки за
издаване на фалшиви зелени
сертификати за Гърция е в Сан-
дански. Неназован високопос-
тавен полицейски служител за-
явява пред изданието, че
гръцките служби за сигурност
са се обърнали към колегите
си от България и от Северна
Македония, но от двете стра-
ни не е имало реакция.

МОН раздава тестовете по
училищата, синдикат ги иска вкъщи

къде да бъдат изследвани учениците.
Общинският съветник от ГЕРБ Диян
Стаматов, който е директор на 119 СУ в
столицата, заяви, че цялата образовател-
на система ще се превърне в своеобразен
тестови център, в който армията на учи-
телите ще се превърне от учители в до-
броволци, които ще тестват. Той е за
извършването на изследванията в домаш-
ни условия, а това е позицията и на син-
дикат “Образование” към КТ “Подкре-
па”. Според проучването им 87,3% от
учителите не са готови да правят тестове
на учениците в начален етап. “Ако ди-
ректорът на училището не може да оси-
гури екипи от родители и учители, които
да тестват децата, тогава учениците ще
останат в обучение в онлайн среда”, ка-
тегоричен бе Денков.

СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА

Първите пратки с тестове за учениците вече са налице

Избрани са 20 нови член-кореспонденти

ци. Новозбраните член-корес-
понденти са 20. По закон член-
коресподентите може да бъдат
на брой до 120, заедно с нови-
те в момента те стават 113.

Сред новите член-корес-
понденти има 8 от БАН, 5 от
Софийския университет, 7 са

от други висши училища - два-
ма от МУ-София и по един
от ХТМУ, МУ-Варна, Ико-
номическия университет-
Варна, Университета за хра-
нителни технологии-Пловдив,
НАТФИЗ. Жените са 7. Най-
младите двама са на възраст

51 г., най-възрастните двама -
на 65 г.

Отделно за пръв път тази
година имаше конкурс за кан-
дидати на възраст до 50 години
с цел да се подмлади съставът
на носителите на висшите на-
учни звания. Този конкурс пре-

дизвика въпроси, тъй като всич-
ки член-кореспонденти имат
еднакъв статус и права, а из-
борът на неколцина е направен
по различен ред. В категорията
до 50 г. избраните са трима.
Така най-младият от член-коре-
спондентите е на 43 г.

Велиана ХРИСТОВА
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МВР и ЦИК категорично отхвърли-
ха твърденията на ГЕРБ, че се готви
манипулация на вота с допълнителни
машини. Главният секретар на МВР
Петър Тодоров подчерта, че техниката
за гласуването на 14 ноември е вкарана
с склад, а извън помещението, запеча-
тани в метален контейнер, има още 228
машини. По-рано говорителят на ЦИК
Цветозар Томов обясни, че въпросните
устройства не са част от закупените от

Допълнителните машини, вбесили ГЕРБ,
са запечатани и няма да се използват на вота

ЦИК 1600 машини по обществена
поръчка, изпълнена от “Сиела Норма”.
Те обаче се съхраняват в същия склад,
като от фирмата са уведомили ЦИК, че
допълнителните устройства са собст-
веност на производителя “Смартматик”
и ще се ползват за демонстрации в
Армения, Грузия и за други дейности.
“ЦИК няма да допусне да се използват
несертифицирани устройства. Те няма
да влязат в употреба. Дори ако се взети
с цел, примерно, да заменят повредени
устройства или нещо такова. Без разре-
шение на ЦИК и проверка на тези ус-
тройства те не могат да бъдат използ-
вани”, настоя той. Обясненията дойдо-

ха след като лидерът на ГЕРБ Бойко
Борисов обвини служебния кабинет, че
готви изборни машинации.

Съмненията за манипулации могат
да се разсеят само с броене на кон-
тролните разписки от машините, гласи
позиция на ИБ на БСП. Партията под-
крепя машинното гласуване, но ако
контролното преброяване на разписки-
те не бъде направено, това щяло да
срине доверието в избирателния про-
цес, да доведе до ниска избирателна
активност, което да делегитимира из-
браните органи.

Според социалистите ключовете за
изходния код на машините не са преда-

дени в срока, записан в договора от
частната фирма доставчик. Освен това
ЦИК не може да ги ползва заради за-
брана в лицензионното споразумение,
тъй като са авторско право на фирма-
та. “Това е елемент от националната
сигурност. Не може избор на прези-
дент и парламент да зависят от частна
фирма”, категорични са от БСП. “Ако
допълнителните машини са частна соб-
ственост, защо държавата плаща наем
за тяхното съхранение и ги охранява?
Ако е вярно, че са за резервни части,
стои въпросът защо са необходими
нови и цели машини да бъдат разглобя-
вани за части”, питат от БСП.

БСП не участва в
разговори за кабинет
нито с ГЕРБ, нито с ДПС
Нинова призова за спешни мерки за овладяването на цените

БСП не участва в разговори
за кабинет нито с ГЕРБ, нито с
ДПС, нито с партиите на про-
мяната, заяви лидерът на БСП
Корнелия Нинова в опроверже-
ние на слуховете за тайни сре-
щи по съставянето на правител-
ство. По думите й интриги, пре-
дизборни лъжи и внушения са
изместили акцента от предиз-
борната кампания. Нинова очак-
ва т.нар. партии на промяната
да не съберат 121 депутати и
отново да се стигне до разгово-
ри с БСП. “Грешите като раз-
пределяте постове. Може да се
повтори ситуацията от 46-то
НС”, предупреди Нинова Кирил
Петков от “Продължаваме про-
мяната”, който в тв предаване
се опита да нареди бъдещата уп-

Изключително добра мобилизация на
електората си е постигнала БСП според
коментарите на социолозите от “Екзак-
та”. Социалистите, заедно с ГЕРБ и
ДПС, са активирали около 90% от
поддръжниците си и за двата вида избо-
ри. Засега ГЕРБ са първи с 23,8%, а за
второто място БСП се състезава с
“Продължаваме промяната” - и двете
партии имат подкрепа от около 15 на
сто. От началото на кампанията ИТН
(12,5%) губи между 2 и 3% от електо-
ралната си тежест.

58% от българите завяват, че твърдо
са решили да гласуват за президент и
вече са направили своя избор, показва
проучването, проведено в периода 29
октомври - 5 ноември сред 1025 души.
57% пък твърдо са решили да гласуват
на парламентарните избори и вече знаят
за кого. Твърдо решилите да гласуват,
но колебаещи се кого да изберат и при
двата вота, са около 8-9%, като тези
дялове намаляват с 5-6% в сравнение с
изследване от началото на кампанията.

равленска коалиция. Нинова
припомни, че в последния пар-
ламент БСП проведе разговори
със синдикати и работодатели,
направи добра програма за уп-
равление, но всичко се провали
заради спорове кой ще е ми-
нистър. И водачът на листата
на “БСП за България” в Стара
Загора Георги Гьоков отрече да
се водят срещи с ДПС и ГЕРБ
за бъдещ кабинет. Гьоков при-
помни, че левицата иска да от-
падне таванът на осигуряване-
то, както и минималната запла-
та да е 760 лева.

Вместо за постове, нека да
говорим за Бюджет 2022 и за
овладяване на кризата с цените,
призова Нинова. Тя се обърна
към служебния кабинет с апел

да публикува финансовия план
за догодина, защото ако НС за-
почне да работи на 20 ноември,
няма да има време за дебати по
него. Хората искат стабилност,
сигурност и предвидимост, под-
черта Нинова. Тя посочи, че ле-
вицата е готова с ясен и конкре-
тен план за първите 100 дни, но
и има дългосрочна визия как
трябва да се развива България.
“Програмата на БСП струва 2,9
млрд. лв. БВП е 117 милиарда и
може да заделим нужната сума,
за да спасим народа и държава-
та”, поясни лидерът на БСП.

Нинова очерта мерките на
левицата за излизане от кризата
и по време на онлайн среща с
българи, живеещи зад граница.
На живо от Мюнхен се включи-

ха водачът на листата на “БСП
за България” във Велико Търно-
во Явор Божанков и евродепу-
татът Цветелина Пенкова. Ини-
циативата е на българи, живее-
щи в Германия, а чрез прякото
излъчване във фейсбук с мнения
и предложения участваха бълга-
ри от всички краища на Европа.
На нея бяха коментирани про-
блеми на икономиката, социал-
ната политика, екологията, земе-
делието, транспорта, Зелената
сделка, Планът за възстановява-
не и устойчивост и политиката
за младите хора. Искаме да се
върнете в България не само за-
ради демографската криза, а за-
щото трябва да се съберем заед-
но като народ и да потърсим
заедно пътя как да се развива

страната ни, обърна се Нинова
към българите зад граница. До-
като не направим правосъдната
система така, че виновните да
понесат ефективно отговорност,
докато не променим здравната
система така, че да не е търгов-
ски модел, не можем да говорим
за необратим успех, подчерта
Божанков. Срещата показа, че
българите от чужбина искат да
се върнат в България и че това
ще стане, когато страната ни си
върне нормалността и стане
правова държава, заяви Цвете-
лина Пенкова. Срещите с наши
сънародници зад граница ще
станат регулярни, за да можем
заедно да допринесем за по-до-
брото бъдеще на България, ка-
тегорична е тя.

“Екзакта” прогнозира, че ако се запа-
зят тенденциите към 5 ноември, ще има
балотаж за президентския вот между
Румен Радев и Анастас Герджиков. Ре-
зултатът от втория тур би бил 63,5% на
36,5% в полза на сегашния президент.

Ден по-рано “Галъп Интернешенъл”
даде второто място за БСП с 15,7%,
която изпревари “Продължаваме про-
мяната” с 2 процента. ГЕРБ държи 24,2
на сто, но това е преди разкритията
около магистрала “Хемус”. За “Има
такъв народ” са 11,3%, за ДПС - 11,1%,
за “Демократична България” - 9,8%.

За Румен Радев биха гласували
47,6% от гласуващите, за Анастас Гер-
джиков - 25,1%, за Мустафа Карадайъ
- 8,5%, а за Лозан Панов - 5,7%, сочи
проучването сред 1081 пълнолетни
българи в периода 23-31 октомври. От
“Галъп” отбелязват, че Радев засега за-
пазва преднината си, но е възможно
заради ситуацията около зелените сер-
тификати и други проблеми да се стиг-
не и до втори тур.

„ЕКЗАКТА”:

БСП мобилизира електората си

СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА

И в столичния парк “Заимов” социалисти и кандидати за народни
представители от “БСП за България” отговаряха на въпроси
за приоритетите на левицата, както и защо да подкрепим
Румен Радев и Илияна Йотова за нов президентски мандат
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Захарта, олиото, маслото,
сиренето, червените чушки и
зелето са сред храните с най-
голямо повишение в цените на
едро през миналата седмица.
Това показват данните на
Държавната комисия по сто-
ковите борси и тържищата.

В пика на консервирането,
когато българите масово купу-
ват зеле, цената му се е пови-
шила с 2,2% само за седмица и
то се продава на едро за 94 ст.
на килограм. Червените чуш-
ки, които също са сред най-
консервираните зеленчуци, са
поскъпнали с близо 11% за
седмица и са се продавали по
1,64 лв. за килограм, а оранже-
рийните краставици са се по-
вишили с 2,5% и са се прода-
вали по 2,05 лв. за кг. на едро.

 Захарта е поскъпнала с 4,8
на сто през миналата седмица
и се е продавала средно по
1,54 лв. на килограм. Олиото
продължава да поскъпва и през
миналата седмица цената му се

Олиото и захарта
продължават да поскъпват
В пика на консервирането цената на зелето и червените чушки върви нагоре

СНИМКА БГНЕС

е увеличила с 2,1 на сто до 3,43
лева за литър на едро. Пакетче
краве масло от 125 грама е
поскъпнало с 3% и се е прода-
вало по 2,05 лева в края на
седмицата.

Кашкавалът тип “Витоша”
също е поскъпнал - с 0,8 на
сто и се е купувал средно по
11,85 лв. на килограм. Пилеш-
кото месо е поскъпнало с 0,4
на сто и се търгувало по 4,64

но по 0,22 лева за брой на едро.
От плодовете най-много е

поскъпнало гроздето - с 4,8 на
сто до 1,54 лева за килограм.
Ябълките са се продавали за
1,18 лв. на килограм. Лимони-
те са поскъпнали с 1,5 на сто
и са се продавали по 2,02 лева
за килограм в края на седмица-
та. Цената на бананите се е
повишила с 3,9 на сто и са се
купували по 2,13 лв. за кило-
грам на едро.

Поевтиняване има в цената
на оранжерийните домати с
4,8 на сто до 2,20 лв. за кг.
Картофите са се продавали по
0,83 лв. за кг. Морковите са
поевтиняли с 2% и са се търгу-
вали по 0,98 лв. за кг. Цената
на зелените чушки се е пони-
жила с 1,4 до 1,38 лв. за кг.

Като цяло индексът на
тържищните цени, който от-
разява цените на хранител-
ните стоки на едро, се е
повишил през миналата сед-
мица с близо 1%.

лева за килограм. Брашно тип
“500” се е продавало по 1,11
лева за килограм. Цената на
ориза се е вдигнала с 2,2 на
сто до 2,33 лева за килограм.
Яйцата са се продавали сред-

Потребителското доверие
на българина е паднало с над
10% в сравнение с юли и на
практика е почти равно на
това, което българинът е имал
в началото на 2011 г. в разгара
на кризата, показват данните
на НСИ.

Населението в селата у нас
в момента е по-песимистично
настроено дори в сравнение с
преди десетина години, но и
градското няма много добри
очаквания за близкото бъдеще.
Хората дават по-ниска оценка
за общото икономическо
състояние на страната, откол-
кото са имали преди десетина
години, а очакванията им за
близките 12 месеца са по-нега-

Световната търго-
вия със зърнени култу-
ри през 2021/22 г. ще
се увеличи с  0 ,3%
спрямо нивото от
2020/21 г. Това про-
гнозират от Организа-
цията по прехрана и
земеделие на Обедине-
ните нации. Търговия-
та с пшеница ще нарас-
не в световен мащаб с
1,8% през 2021/22 г.,
достигайки ново ре-
кордно ниво от 192
млн. тона.

На Софийската сто-
кова борса миналата
седмица хлебната пше-
ница се купуваше на

Асоциацията на розопроизводители-
те в България настоява държавата да
наложи мораториум върху създаването
на нови насаждения с маслодайна роза. В
последните години секторът е в криза,
пазарът се свива, а изкупните цени на
розовото масло намаляват. Агроведомст-
вото разработи и предложи за обсъжда-
не стратегия за развитие на розопроиз-
водството, в която е заложено ограниче-
ние на нови розови насаждения до изли-
зане от последиците от КОВИД-кризата.

Проблемите на бранша обаче се
дължат не само на КОВИД-19, казва
Христо Николов, председател на асоци-
ацията. “Имаме свръхнасаждения и
свръхпроизводство. В момента в Бълга-
рия има над 55 хиляди декара с масло-
дайна роза, 48 регистрирани фабрики за
преработка”, обясни той пред БНР.

Потреблението пада, българинът очаква висока инфлация

Анализатори прогнозират ръст
в търговията на пшеница

цена 630 лв. за тон.
Зърното се търсеше в
големи количества на
цени от 530 до 630 лв.
за тон, но продавачите
искат 630-695 лв. на
тон. Фуражният ече-
мик е с цена от 410 лв.
за тон, докато прода-
вачите не са готови да
продават под 450-470
лв.

Царевицата се ку-
пуваше за 420 лв. на
тон. Цената на масло-
дайния слънчоглед
скочи до 1120-1130 лв.
за тон. Миналата сед-
мица търговците бяха
готови да плащат от

Земеделци искат 5 г. мораториум
за нови насаждения с рози

От бранша настояват ограничение-
то да важи за следващите пет години.
“Налагането на мораториум при
продължаваща криза ще облекчи държа-
вата, защото тогава ще има необходи-
мост да се подпомагат по-малък брой
стопани. Ние не говорим за намалява-
не, говорим за спиране на увеличение-
то на насажденията, това трябва да е
ясно на всички”, заявява Николов.

Мораториумът всъщност означава
нови насаждения да се правят само на
мястото на изкоренени стари. Ако някой
иска да излезе от бизнеса, може да пре-
отстъпи правата си на засаждане на друг,
а интерес въпреки срива в цените и про-
блемите има. Тази година имаме вписани
нови розопроизводители в регистъра на
розопроизводителите, значи има нови на-
саждения, каза Христо Николов.

850 до 950 лв. за тон,
но предлагане засега
липсва. Всички цени са
без ДДС.

Цената на пшеница-
та на американския па-
зар прибави още осем
долара до 342 долара
за тон. Във Франция
пшеницата поскъпна с
6 евро до 292 евро за
тон, а цените в Украй-
на и Русия са близки -
315 и 312 долара за
тон. При царевицата в
САЩ цената спада с
един долар до 271 до-
лара за тон, а в Украй-
на поскъпва с 1 долар
до 279 долара за тон.

СНИМКА ЕМИЛИЯ КОСТАДИНОВА

тивни от тези, които са имали
непосредствено след като кри-
зата се разрази и засегна и
България.

От началото на пандемията
досега е имало две вълни на
ентусиазъм по отношение на
предстоящото закупуване на
по-скъпи стоки като коли и
жилища или харчове за ремон-
ти и подобрения на дома. Ед-
ната е била през есента на
2020 г., а другата - това лято.
Последното проучване от ок-
томври обаче показва, че тези
планове са се изпарили. Една
от причините за отлагане на
плановете за големи покупки
са инфлационните очаквания -
те са много високи и се засил-

ва делът на хората, които смя-
тат, че инфлацията ще е толко-
ва висока, колкото е сега, поне
още 12 месеца. Съответно и
очакванията за подобряване на
финансовото състояние на до-
макинствата вървят надолу.

Очакванията за повишава-
не на безработицата през след-
ващата година са почти толко-
ва високи, колкото са били
преди десетина години, и са
двойно по-високи, отколкото
са били в навечерието на пан-
демията. Това става на фона
на нива на безработицата, поч-
ти като тези в навечерието на
пандемията, но общият потре-
бителски песимизъм очевидно
влияе и на тези нагласи.
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Двадесет и седем на сто от
българите не могат да
поддържат адекватна топлина
в домовете си, показват дан-
ните на “Евростат”. По този
показател България е на чел-
но място в ЕС. Средното за
общността е 8 на сто, сочат
данните на общностната ста-
тистика за миналата година.

Проблеми при отопление-
то изпитват 23% от литовци-
те, 21% от гражданите на
Кипър и по 17% за живеещи-
те в Гърция и Португалия. На
обратния полюс са Австрия,
Финландия, Чехия и Нидер-
ландия, където под 2% от на-
селението не могат да
поддържат адекватна топлина
в домовете си. В тази група са
още Норвегия и Швейцария.

Спрямо 2019 г. има спад
на българите, които не могат
да си позволят адекватно

България е в челото на енергийно
бедните страни в ЕС

СНИМКА БГНЕС

отопление на домовете. То-
гава малко над 30% от тях са
били в това положение.
Средно за общността се от-
чита ръст - през 2019 г. 6,9%
от хората не са могли да
отоплят дома си. Въпреки че
България си остава на челно
място в тази негативна кла-
сация, нещата съществено се
подобряват. През 2010 г. на-
пример над 66% от хората у
нас не са били в състояние
да осигурят адекватни тем-
ператури в дома си. През
2015 г. делът на хората в
България, които не могат да
си позволят да отопляват
жилищата си подходящо,
пада под 40% и оттогава се
понижава с по няколко про-
центни пункта всяка година.
По този показател сме заед-
но с Гърция, Португалия и
Кипър.

В Германия, смятана за
основен спонсор на Евросъю-
за, около 8 на сто от хората
не могат да си позволят през
зимата адекватно отопление.
В Румъния, Италия и Испания
този дял е между 10 и 12 про-
цента. Между 4 и 8 на сто от
австрийците, белгийците,
французите, словаците, унгар-
ците и хърватите също може
да се смятат за енергийно бед-
ни, сочат последните данни на
“Евростат”. През този отоп-
лителен сезон са подпомогна-
ти над 283 хиляди домакинст-

ва, като основно помощите са
за твърдо гориво - предимно
дърва и въглища.

Данни от последно проуч-
ване на експерти от Агенция-
та за устойчиво енергийно
развитие сочат, че домакинст-
во у нас, което живее в едно-
стаен апартамент, е потреби-
ло 6593 кВтч за отопление и
топла вода през миналия отоп-
лителен сезон и е платило 660
лева с ДДС според изравни-
телната му сметка. Ако тази
зима семейството потреби
същото количество енергия и

използва полезната топлинна
енергия без тази от общите
части, неговата сметка ще
бъде 863,68 лева, според ана-
лиза. Ако обаче в енергията е
включена и топлина от общи-
те части - радиаторите на
стълбищните площадки, смет-
ката за парно и топла вода за
сезона ще набъбне на 1079
лева. При отопление с клима-
тик с висок клас на ефектив-
ност и консумация на същото
количество топлинна енергия
сметката за сезон 2021/2022
ще бъде 461,51 лева.

Голяма част от българския
бизнес е срещу въвеждането на
зеления сертификат. Това по-
казват данни от проучване на
Българската търговско-проми-
шлена палата (БТПП). Екс-
пресното анкетно проучване
сред членове на палатата е
било направено от 25 до
31 октомври сред близо 200
ръководители на предприятия
и представители на браншови
организации. 49 на сто от уча-
стниците в анкетата отбеляз-
ват, че е по-добре да работят,
отколкото да бъдат затворени.

24 на сто намират за пози-
тивно въвеждането на зелен
сертификат, защото и служи-
телите, и потребителите на
услуги се чувстват по-защите-
ни. В същото време една тре-
та от респондентите опреде-
лят наложената мярка като
форма на ограничаване на
човешките права на граждани-
те. За над една пета от фирми-
те това е спънка в работния
процес, а над една четвърт от
мениджърите намират зеления
сертификат за прекален.

Наблюдава се подобрение
във вижданията на работода-
телите по отношение на вакси-
нирането, но все още сме да-
леч от желаните нива, посоч-
ват от палатата. 55 на сто от
респондентите са посочили, че
са въвели строг контрол за
спазване на всички разпореде-
ни противоепидемични мерки.
Близо 50 на сто от мениджъ-
рите на предприятия са пре-
поръчали на служителите да се
ваксинират при възможност,

Служебното правителство е одобрило об-
лекчения за прилагане на компенсациите по 110
лева/МВтч за скъпия ток на бизнеса. Това е
станало на извънредно заседание в събота, съоб-
щи правителствената пресслужба. Промените
предвиждат възможност фактури, по които се
дължи компенсация, но са издадени преди под-
писване на договора между Министерството на
енергетиката и съответния доставчик на ток, да
бъдат включени в компенсирането. За тях до-
ставчикът ще е задължен да уведоми клиента за
полагащата му се компенсация, която ще бъде
предоставена чрез намаляване на следващи пла-
щания от клиента. Приетите изменения дават
възможност на министъра на енергетиката да
определя в типовия договор, сключен с достав-
чиците, различни дати за предоставяне на заяв-
ления, за получаване на необходимата инфор-
мация от фонд “Сигурност на електроенергий-
ната система” и за възстановяване на получена-

И газът за индустрията e на път да поевти-
нее през ноември, така както цената на синь-
ото гориво вече бе намалена за топлофикации
и крайните потребители. Държавният газов
оператор “Булгаргаз” обяви в края на минала-
та седмица, че е внесъл заявление за коригира-
не на исканата цена за ноември в Комисията за
енергийно и водно регулиране и предлага тя да
бъде 93,19 лева за мегаватчас вместо 119 лева
за мегаватчас. Това е намаление от близо 1,5%
спрямо цената от 1 октомври. КЕВР вече
утвърди същата цена за синьото гориво за
топлофикациите и крайните потребители.

От съобщението на “Булгаргаз” става ясно,
че цената на газа за индустрията ще е близо
два пъти по-ниска спрямо средните цени в
Европа. “Усреднените цени на европейските
газови пазари за доставки през ноември 2021
г. надвишават 91 евро за мегаватчас”, посоч-
ват от компанията. В същото време предлага-
ната у нас цена е 47,65 евро за мегаватчас.
Поевтиняването се случва, защото “Булгар-
газ” договори допълнителни количества при-

Една трета от
предприемачите са против
зеления сертификат

но посочват, че това е личен
избор на всеки служител. Над
една трета от предприятията
са въвели дистанционна рабо-
та, а при една десета се
извършва редовно скрининг на
служителите чрез тестване за
КОВИД-19. Мениджърите са
предприели и различни методи
за ограничаване на разпрост-
ранението на коронавируса в
своите компании, като водеща
според тях остава личната пре-
венция на всеки служител.

От своя страна служебни-
ят министър на туризма Сте-
ла Балтова заяви, че очаква
един интересен зимен сезон.
По последните проучвания
74% от българските граждани
считат, че условията на зимен
туризъм са отлични, похвали
се Балтова пред Нова телеви-
зия. Тя обясни, че не е
задължително използването на
зелен сертификат в хотелите,
но е необходимо хората да
имат такъв документ, за да
използват всичко налично в
тях. Започваме зимния сезон
без изискване на зелен серти-
фикат за ски зоните и лифто-
вете, подчерта Балтова.

Правителството улесни
подпомагането за скъпия ток

та компенсация от страна на доставчиците към
небитовите крайни клиенти.

Промяната се налага поради факта, че раз-
личните доставчици имат различни условия и
срокове за предоставяне на фактурите на свои-
те клиенти. В рамките на извънредното прави-
телствено заседание е одобрен и проектът на
типов договор във връзка с изпълнението на
програмата за компенсиране на бизнеса заради
растящите цени на електроенергията. Плащани-
ята по договорите ще се извършват след полу-
чаване на положително становище от Европей-
ската комисия, е регламентирано в решението
на Министерския съвет. Предвижда се тази
мярка да действа през октомври и ноември, като
първите компенсации ще бъдат получени от
потребителите заедно с октомврийските им
сметки за електроенергия, които са дължими
през ноември, се отбелязва в съобщението на
правителствената пресслужба.

Газът за бизнеса също поевтинява
роден газ, предоставени от “Газпром експорт”
на значително по-ниска цена. Това стана ясно
преди дни от изказване на председателя на
енергийния регулатор Иван Иванов на бри-
финг в Министерски съвет. Първоначално
поевтиняването бе факт само за топлофика-
циите и крайните потребители, а цената на
газа за индустрията остана 119 лева за мега-
ватчас. Бизнесът реагира мигновено като по-
сочи, че е поставен в неравнопоставено поло-
жение, поиска коригиране на цената за ноем-
ври и оставката на Иван Иванов.

Работодателски организации излязоха с
остра позиция срещу решението на енергий-
ния регулатор да намали цената на природния
газ за регулирания пазар от ноември, а за биз-
нес потребителите на свободния пазар цените
на “Булгаргаз” да се повишат с 27 на сто. В
специална позиция те посочиха, че “индустри-
алните предприятия са принудени да плащат
необосновано по-висока цена заради опреде-
лените по-ниски цени на природния газ за топ-
лофикациите и за крайните снабдители”.

27% от българите не могат
да отопляват домовете си
27% от българите не могат
да отопляват домовете си
27% от българите не могат
да отопляват домовете си
27% от българите не могат
да отопляват домовете си
27% от българите не могат
да отопляват домовете си
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НАКРАТКО

Гръцки работници строят
прегради от дървета, изгорели
от горските пожари това лято
на югоизточния остров Евбея,
който е вторият по площ след
Крит. Така материалът ще влезе
в употреба срещу възможни
наводнения близо до град Лимни

СНИМКИ БГНЕС

Мицкоски атакува
властта в Скопие
Лидерът на ВМРО-ДПМНЕ сглобил ново
парламентарно мнозинство за отстраняването на Заев

САЩ разпалват
истерия около Донбас

Три дрона трябвало да
убият иракския премиер

Жители на етиопската столица Адис Абеба протестират в подкрепа на правителството
на прогресивния центрист Абий Ахмед във военния му конфликт със сепаратистите от южната
провинция Тигрей, които напредват към столицата. Редица държави, сред които САЩ, Саудитска
Арабия, Норвегия, Швеция, Дания призоваха гражданите си да се евакуират още тази седмица

Лидерът на водещата в РС
Македония опозиционна фор-
мация ВМРО/ДПМНЕ Хрис-
тиян Мицкоски обяви, че е
създал ново парламентарно
мнозинство, с което ще свали
от власт премиера Зоран
Заев.

Той обяви, че ще изчака
до понеделник Заев да си
подаде оставката в парламен-
та. Ако това не стане, Миц-
коски ще задейства процеду-
рата за оставка на правител-
ството. По думите му осигу-
рено е парламентарно мно-
зинство за свалянето на този
кабинет и той ще се опита да
формира ефективно полити-
ческо правителство, способ-
но да се справи с икономиче-
ските, енергийни и здравни
предизвикателства. “Ако не

мога да направя това, единст-
вената възможност е да се
отиде на бързи предсрочни
избори”, цитира го БГНЕС.

По думите му 61 народни
представители са се подписа-
ли, че правителството на
СДСМ и Зоран Заев вече ня-
мат доверие и легитимност.

Новото парламентарно
мнозинство Християн Миц-
коски обяви в петък вечерта
във фейсбук страницата си.
“Идва ново бъдеще, ново вре-
ме и нова надежда. Македо-
ния ще успее”, написа той и
публикува снимка с предста-
вителите на партиите от но-
вото мнозинство: албанската
коалиция “Алианс за албан-
ците/Алтернатива”, албанска-
та партия “Беса” и партията
“Левица”. На проведените

наскоро местни избори
ВМРО-ДПМНЕ бе в един
блок със споменатата коали-
ция. На свой ред “Беса” на-
пуска досегашната управлява-
ща коалиция след решението
на Държавната избирателна
комисия да има повторение
на гласуването в община
Желино поради натиск от
страна на водещата албанска
партия Демократически съюз
за интеграция (ДСИ) на Али
Ахмети. “Беса” има трима
депутати и с преминаването
им към ВМРО-ДПМНЕ но-
вото парламентарно мнозин-
ство ще има 61 депутати в
120-местното Собрание.

Междувременно един от
12-те депутати от коалиция-
та Алианс/Алтернатива запла-
ши да оттегли подписа си от

“новото мнозинство”, обяве-
но от Мицкоски, съобщи
ТВ21. Сред част от албански-
те депутати имало съмнения
за възгледите на “Левицата”,
които според тях не съвпада-
ли с политическия им профил.
Като цяло обаче позицията
на Алианс/Алтернатива оста-
ва непроменена.

По този повод Мицкоски
реагира, че въпреки натиска
от някои да се оттеглят, това
няма да се случи.

Междувременно Зоран
Заев официално подаде остав-
ка като лидер на СДСМ, по-
следва го и цялото ръковод-
ство. Предстои СДСМ да
организира преки избори за
негов наследник.

Неуспешно покушение с три безпилотника срещу иракс-
кия премиер Мустафа ал Кадими бе извършено в събота ве-
черта. Това се посочва в изявление, публикувано на страни-
цата на телевизионния канал “Ал Джазира”.

Премиерската резиденция, намираща се в силно укрепена-
та Зелена зона на Багдад, където са разположени чуждестран-
ни посолства и правителствени офиси, е била атакувана от
дронове с взривни устройства. Два от безпилотниците са
унищожени.

Премиерът не е пострадал, стана ясно от негово съобще-
ние в Туитър. Той се намира на сигурно място, съобщиха
службите за сигурност на страната. Пострадали са 10 човека.

Секретарят на Висшия съвет за национална сигурност Али
Шамхани осъди нападението, наричайки го подстрекателство
към бунт, свързано с чуждестранни мозъчни тръстове, съоб-
щи информационна агенция IRNA. САЩ предложиха помощ
при разследването на случая.

САЩ по дипломатически канали са предупредили ЕС,
Германия, Франция и Обединеното кралство за заплахата от
ескалация на конфликта в Донбас. Това съобщи в. “Зюддойче
Цайтунг”, позовавайки се на свои източници. Във Вашингтон
са се обърнали в към Европейската служба за външни отно-
шения и МВнР на съответните страни, изтъквайки високата
концентрация на руски войски до границата с Украйна и
свързания с нея потенциал за изостряне на ситуацията.

На 3 ноември говорителката на руското МВнР Мария
Захарова окачестви като фалшива кампания едновременните,
като по команда, публикации в “Политико”, “Вашингтон пост”
и “Форийн афеърс” за струпването на руски войски. “Това не
беше една фалшива новина, това беше цяла нова фалшива
кампания в американските медии”, заяви тя на брифинг. А
президентският говорител Дмитрий Песков заяви, че придвиж-
ването на военни части из територията на страната е вътреш-
на работа на Москва.

Осъдиха 70 италиански
мафиоти

Съд в град Ламеция Терме

(южна Калабрия) осъди 70 членове

на мафиотската групировка

“Ндрангета” на присъди от 10

месеца до 20 години, съобщи ТАСС.

Обвиненията са за опит за убий-

ство, пране на пари, търговия с

наркотици, изнудване и други

престъпления. Около 20 души са

оправдани. Процесът е протекъл в

съкратена форма. В бъдеще пред

съда ще се явят още поне 300 души.

Арестуваха мъж,
заплашвал с убийство
депутатка

Ирландската полиция е

задържала 41-годишен мъж, който

е заплашил с убийство британска

депутатка, предаде “РИА Ново-

сти”. Той е позвънял на предста-

вителка на Лейбъристката пар-

тия през октомври и я заплашил,

че ще я убие. Впоследствие британ-

ската полиция се свързала с ир-

ландските си колеги и им е предала

информация за нападателя. Иззе-

ти са няколко електронни устрой-

ства от дома на задържания.

19 загинали при
катастрофа в Мексико

След тежка катастрофа на

магистрала в централно Мексико

най-малко 19 души са загинали, а

3-ма са ранени, съобщиха медиите.

Инцидентът е станал близо до

град Чалко, на пункт за пътни

таксита на магистралата, на 110

км южно от столицата. Камион

без спирачки се ударил в колона от

6 превозни средства, няколко са се

запалили. Сред загиналите е шофь-

орът на камиона.

24 мигранти бягат при
аварийно кацане в Испания

Полицията в Майорка аресту-

ва 12 пътници и издирва още 12,

които избягаха от самолет при

аварийно кацане. Инцидентът ве-

роятно е свързан с незаконна ими-

грация, съобщи Би Би Си. Пътник

привидно изпаднал в диабетна кома

на полет от Мароко за Турция.

“Той е арестуван по подозрение в

насърчаване на нелегална имигра-

ция и нарушаване на испанското

имиграционно законодателство”,

се казва в изявление на полицията.Коментар на стр. 8
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Няма да позволим
Северозападът още да затъва
Видин е в омагьосан кръг - няма инвестиции, защото няма кадри, а няма кадри, защото
няма инвестиции. Без целенасочена държавна подкрепа регионът няма да се измъкне,
казва водачът на листата на „Коалиция за България” в 5 МИР - Видин

Интервю на
Ростислава ИВАНОВА

ФИЛИП ПОПОВ:

 Г-н Попов, социоло-
зите отчитат покачване
на подкрепата за БСП в
сравнение с парламентар-
ните избори през април и
юли. Как два месеца по-
късно на фона на вихрещия
се популизъм и в ситуаци-
ята на тежки кризи леви-
цата се бори за доверие-
то на хората?

- БСП печели доверие
чрез разумни решения, чрез
прозрачност, отговорност и
конкретни мерки, чрез гри-
жа за хората. Всички бълга-
ри видяха поведението на
“БСП за България” в пре-
дишните парламенти. Всич-
ки видяха държавническия
подход и усилията, които
положихме за съставяне на
редовен кабинет и излизане
от кризата, в която се нами-
ра България.

 Какви са разумните
решения на “БСП за Бълга-
рия” за излизането от
тежките кризи в страна-
та в момента - здравна,
социална, икономическа,
енергийна?

- Преди да ги изброя, ис-
кам да отбележа, че силата
на тези решения е в това, че
те са следствие от диалог с
гражданите, бизнеса и син-
дикатите. Те са плод на ком-
петентност и задълбочено
познаване на проблемите
във всяка сфера и на техни-
те решения. Предлагаме ме-

сечна субсидия от 200 кВтч
до края на март за домакин-
ства, които са затруднени да
отопляват своите домове. Да
се намали ДДС върху край-
ните цени на тока, газа, пар-
ното от 20 на 9 процента.
Въвеждане на семейно по-
доходно облагане. С 550
лева за всяко дете ще се
намалява данъчната основа
на единия работещ родител.
6500 лева еднократна по-
мощ за второ и трето дете,
при условие, че единият
родител е работил 24 месе-
ца преди това. Търсене на
парламентарен консенсус за
преизчисляване на пенсиите
на база осигурителен доход
от 2018 г. Предлагаме без-
платни лекарства за деца до
14 години, защитени учили-
ща и защитени болници. На-
маляване на ДДС от 20 на 9
процента на основни храни
като яйца, хляб, месо и др.

Разбира се, България в
този глобален свят трябва да
има и силна външна полити-
ка, за което предлагаме и
нормални добросъседски от-
ношения с Русия. Северна
Македония не може да стане
член на Европейския съюз за
сметка на българския нацио-
нален интерес и история и
като внушава дискриминация
спрямо хора с българско са-
мосъзнание.

 На какви компромиси
и с кои политически форма-
ции е готова БСП в името
на сформиране на редовно
правителство, което да по-
веде страната в тези теж-
ки дни?

- БСП показа и доказа, че

има държавнически подход и
направи всичко възможно за
съставяне на редовно прави-
телство в предишните два
парламента. Тези мерки, ко-
ито предлагаме към всеки
един от стълбовете на
държавността - образование,
здравеопазване, икономика,
социална политика, вътре-
шен ред и сигурност, външна
политика, правосъдие и т.н.,
са разумните решения. Ние
доказахме и показахме, че
можем и знаем как да отсто-
яваме интереса на всеки
българин и подхождаме ра-
зумно, балансирано и отго-
ворно в преговорите с оста-
налите парламентарно пред-
ставени партии и коалиции.
Показахме, че не се борим
за власт и постове, а за поли-
тики и мерки, които да изва-
дят България от разрухата,
до която я докараха власти-
мащите последните десет
години и тези, които уж же-
лаеха промяна, но работиха
за подмяна.

Наши партньори сега са
всички българи, желаещи
разум и стабилност в държа-
вата. Червените линии, ко-
ито няма да прекрачим и го
доказахме, са именно тези,
които тласкат България към
този престъпен модел на
управление, с който се бо-
рим ние от БСП.

 Вашият избирателен
район е в Северозападна
България, която отдавна
оглавява класацията на
най-бедните региони в ЕС.
Какво стана с обещаните
от ГЕРБ преди 7-8 години
милиарди от ЕС и бюдже-

та за възраждането на ре-
гиона?

- Когато говорим за Севе-
розападна България, се сещам
за “Елегия” на Христо Ботев:
“Ръжда разяжда глозгани кос-
ти, смок е засмукал живот
народен, смучат го чужди и
наши гости!”. Това е ситуа-
цията в нашия край - бедност,
безработица, липса на пер-
спектива, отчаяние и мизерия.
До това ни доведе ГЕРБ след
множеството лъжи и демаго-
гия. Но ние от Северозапада
сме сурови, достойни и бор-
бени хора и винаги търсим
решения. Няма да позволим
регионът ни да затъва и да се
маргинализира и на 14 ноем-
ври ще вземем разумното
решение с номер 33 в интег-
ралната бюлетина.

 Кои мерки в програ-
мата на БСП за първите
100 дни на новия парла-
мент могат да се прило-
жат за Северозапада и
конкретно за Видин?

- Проведохме множество
срещи с граждани, спортни
клубове и бизнес в региона.
Всички мерки, които ние
предлагаме, са не само реали-
стични, но и много необхо-
дими за Северозапада. Те са в
подкрепа на бизнеса, за раз-
витие на инфраструктурата,
на туризма и за просперите-
та на региона, за борба сре-
щу демографската катастро-
фа във Видинско.

Предлагаме и някои спе-
цифични регионални мерки,
като спешно изграждане на
участъка от пътя Е79 Монта-
на - Видин. Той беше вкаран
в Оперативната програма

“Транспорт 2014-2020 г.” от
БСП и беше изкаран като
приоритет от правителство-
то на Бойко Борисов. Про-
грамата ни предвижда също
изграждане на тунела под
Петрохан, развитие на мине-
ралните извори във Видинска
община и на балнеотуризма.
Предложих да се обърне вни-
мание и да се стартира про-
ектът за изграждане на ВЕЦ
при река Дунав, който ще
осигури зелена чиста енергия
и развитие на цяла Северна
България. Изработихме и
предложихме специален закон
за развитие на Северозапада
с целева субсидия от 100 ми-
лиона лева годишно.

Във Видин сме в един
омагьосан кръг - няма инвес-
тиции, защото няма кадри, а
няма кадри, защото няма ин-
вестиции. Без целенасочена-
та подкрепа на държавата
Видин не може да се измъкне
сам от тежката ситуация.

 С какви качества кан-
дидатите в листата на
“БСП за България” във Ви-
дин се изправят срещу кон-
куренцията?

- Смея да твърдя, че лис-
тата на “БСП за България”
е най-добрата в областта.
Кандидатите са млади хора,
но и хора с опит - юристи,
лекар, инженер, икономис-
ти, учител. Всички познава-
ме проблемите на региона и
имаме представители от
Видин, Белоградчик, Брего-
во, Димово. Всички милеем
за Видин и за развитието на
региона и ще работим за
достойните хора от нашия
край и за всички българи.

ФИЛИП ПОПОВ е роден през

1982 г. във Видин. Завършил

е право в СУ “Св. Климент

Охридски”. Aдвокат е в Софий-

ската адвокатска колегия.

Член е на НС на БСП. Народен

представител от БСП в

42-рото, 43-тото, 44-тото,

45-ото и 46-ото НС. Бил

е секретар на ПГ “БСП за

България”, зам.-председател на

Комисията по правни въпроси и

член на Комисията за контрол

над службите за сигурност,

прилагането и използването

на СРС и достъпа до данните

по Закона за електронните

съобщения. Владее английски

език. Женен, с две деца.
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ЕВРОПЕЙСКИ ДЕН ЗА ЗДРАВОСЛОВНО ХРА-

НЕНЕ И ГОТВЕНЕ. Отбелязва се от 2007 г. първо-
начално в 14 от
страните членки
на ЕС по инициати-
ва на Европейската
асоциация на про-
фесионалните гот-
вачи и организаци-
ята “Евроток” с
подкрепата на ЕК, за да се демонстрира на деца-
та важността на балансираното хранене.

ПРОФЕСИОНАЛЕН ПРАЗНИК НА БЪЛГАР-
СКАТА ПОЛИЦИЯ. За първи път се чества на 21
ноември 1924 г.
(ст. стил св. Архан-
гел Михаил). Тради-
цията е прекъсна-
та след 1943 г. По
предложение на
Националния поли-
цейски синдикат
през 1994 г. църковният празник Архангеловден е
обявен за празник на полицията. Отбелязва се
официално от 1999 г.

ДЕН НА ЗАПАДНИТЕ ПОКРАЙНИНИ. Отбе-
лязва се от 1922 г., но честването му е прекъсна-
то през 50-те години. Въз-
становено е от ноември
1990 г. по инициатива на Съ-
юза на българите от Запад-
ните покрайнини, Общона-
родното сдружение “Мати
Болгария” и Българската демократическа пар-
тия. По силата на Ньойския мирен договор през
ноември 1920 г. сръбски войски окупират части
от Царибродско, Босилеградско, Кулско и
Трънско. От България са откъснати 3 града, 120
села, 116 училища и 45 български църкви - общо
1606 кв. км, обозначени с новото историко-гео-
графско понятие Западни покрайнини.

ПРАЗНИК НА СТОПАНСКА АКАДЕМИЯ “ДИ-
МИТЪР ЦЕНОВ”-СВИЩОВ. На този ден през
1936 г. е открито Висшето търгов-
ско училище “Д.А. Ценов” на основа-
ние Закона за приемане дарението
и завещанието на Д.А. Ценов. Ди-
митър Апостолов Ценов (1852-1932)
е крупен предприемач, търговец и
акционер, който на 1 септември 1912 г. завеща-
ва на родния си град цялата си собственост за
откриване и поддържане на търговското учили-
ще по подобие на германските висши търговски
училища и специално на Ханделсхофшуле. На 8
ноември е рождената дата на дарителя.

1656 - РАЖДА СЕ ЕДМЪНД ХАЛЕЙ, АНГЛИЙ-
СКИ АСТРОНОМ (УМИРА 1742 Г.). Описва паса-
тите и мусоните, установя-
ва връзката между атмо-
сферното налягане и над-
морската височина. Предла-
га нов метод за точно изчис-
ление на разстоянието меж-
ду Земята и Слънцето. През 1682 г. изчислява
орбитата на комета, наречена на негово име
Халеева.

1941 - ЗАГИВА СЪБИ ДИМИТРОВ, ПОЛИТИК
(Р. 1900 Г.). Депутат в 23-тото НС и председа-
тел на парламен-
тарната група на
Работническата
партия (1931-
1934). Секретар на
ЦК на РП (1933).
Представител на
БКП на VII конгрес
на Коминтерна в
Москва (1935), из-
бран за кандидат-
член на Изпълкома.
Участва в Испанската гражданска война като
представител на БКП, отговарящ за интербри-
гадистите ни (1936-1939). На 11 август 1941 г.
заедно с група български политемигранти се
завръща с подводница за организиране на анти-
фашистка съпротива. На 8 ноември 1941 г., об-
граден от полиция и войска, се самоубива.

Грабежът
От стр. 1

Но излиза Томислав
Дончев и настоява “Раш-
ков да докаже всичките
си твърдения”. Като в
същото време прокура-
турата, начело с Гешев, е
потънала в дълбок сън и
не предприема нищо. А
редът е точно такъв - тя
е, която трябва да раз-
следва, доказва и да дей-
ства. Сигнали, доклади,
документи - всичко й е
изпратено.

За всички тези задър-
жани и впоследствие
пуснати лица по грабежа
на “Хемус” прокурату-
рата трябваше да поиска
постоянно задържане
под стража. МВР по за-
кон може да ги задържи
само за 24 часа. Нищо
такова не се случи. Фи-
зически тези лица вече
може и да са извън
България.

Очевидно е на чия
страна играе Гешев - на
страната на мафията и

срещу обществото. На
него не се надявайте -
той нищо няма да напра-
ви, както не направи и в
другите случаи, свързани
с Борисов, с пачките и
кюлчетата му. По-добре
МВР да положи усилия,
за да установи по какъв
начин бившият Първи
държи главния прокурор
в подчинено положение.

А след разкритията на
Рашков и ГДБОП хора-
та, освен да изливат гне-
ва си, искат съд и затвор

за крадците. На другото
са се нагледали и наслу-
шали. Но явно някъде
нишката се къса и ще
трябва още да почакаме
за възмездието. Важното
е, че чорапът се разпли-
та, макар и трудно. Зато-
ва е важно и как ще се
гласува на 14 ноември. И
каква законова възмож-
ност ще се даде на жела-
ещите да разплитат чора-
па да се върнат парите
им, а плетачите да бъдат
пратени на топло.

КАРИКАТУРА НА ДЕНЯ

АНАТОЛИЙ СТАНКУЛОВ

Автогол на Скопие

РС Македония явно
отказва по-бързо да реши
спора с нашата страна,
съответно и по-скоро да
започне преговорите за
членство в ЕС. Такъв из-
вод се налага от послед-
ните събития из полити-
ческия лабиринт в Ско-
пие. След провала на ме-
стните избори премиерът
Зоран Заев подаде остав-
ка. И днес, 8 ноември, тя
трябва да бъде гласувана

в парламента. Досега ко-
алицията, оглавявана от
партията му, включваше
13 формации, след които
5 албански, и имаше мно-
зинство от 61 гласа в 120-
местния парламент. Бли-
зо до ума бе, че именно
албанските партии ще
държат на Заев, защото
той бе достигнал най-да-
леч в преговорите с Бълга-
рия, докато смяната би
върнала диалога едва ли
не в началната му точка.

Но понеже демокра-
цията често е политичес-
ка схватка за сметка на
националния интерес,
ВМРО-ДПМНЕ скрои
капан срещу оставането
на Заев. В последните дни
нейният лидер Християн
Мицкоски се възползва от
противоречията между
някои албански партии и
след няколко срещи убе-
ди част от тях да минат

на негова страна. Още в
петък той обяви, че вече
е сформирано ново пар-
ламентарно мнозинство
от 61 депутати, които ще
свалят правителството на
Заев. След което той и
новото мнозинство ще
сглобят кабинет, а ако не
успеят, страната отива на
предсрочни избори.

Албанските партии,
които клъвнаха на Миц-
коски, са коалицията
“Алианс на албанците/
Алтернатива”. В поли-
тическия лабиринт те
бяха в коалицията на
Заев, но за местните
избори обърнаха пала-
чинката за коалиция с
ВМРО-ДПМНЕ. Другата
албанска партия е “Беса”,
която се обърна срещу
Заев заради решението на
ЦИК да се повторят из-
борите в една община под
натиска на водещата ал-

Юри МИХАЛКОВ
банска партия Демокра-
тически съюз за интегра-
ция на Али Ахмети, коя-
то е опонент на “Беса”.
Излиза, че без изборната
сръдня на “Беса” Мицко-
ски нямаше да се бие в
гърдите, че имал парла-
ментарно мнозинство и
сега ще сменя властта в
Скопие.

А знаем, че Мицкоски
е антибългарски настро-
ен. Той и партията му не
искат и да чуят за обща
история, заплашват да
анулират договора с
България от 2017 г., нищо
чудно да замразят какви-
то и да е контакти със
София. Това отлага стар-
та на преговорите с Бълга-
рия неизвестно за кога
през следващите години.
Интересно, дали САЩ и
ЕС пак ще набеждават
страната ни за европро-
вала на Скопие?
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 Г-н Костадинов, кои са основни-
те проблеми, които стоят пред жите-
лите на Силистренска област?

- Порочният модел на управление
през последните десет години повлече
след себе си много и взаимосвързани
проблеми, които доведоха до обедняване
и снижаване на стандарта на живот. В
огромната си част проблемите на област
Силистра се припокриват с проблемите
на останалите региони, но някои от тях
имат своя регионална специфика. Силис-
тренци заслужават по-достоен и качест-
вен живот. Слабо покритие с транспорт-
на мрежа, проблеми с достъпа през зима-
та, ограничени обществени услуги са
само някои от проблемите, които нама-
ляват или напълно убиват възможността
за свободното придвижване на хората.
Работната сила застарява. Равнището на
заетост в областта е най-ниско в Север-
ния централен район. Заплатите са на
едно от последните места в България.
Увеличава се безработицата. Качеството
на образование е ниско, то не е обвърза-
но с бизнеса и това води до липса на
професионални и подготвени кадри. Об-
ластта е на последно място по БВП на
глава от населението.

Преките чуждестранни инвестиции са
десет пъти по-ниски от средните за стра-
ната. Над 91% са малките и микрофирми,
а те не са носители на иновации и кон-
курентоспособност и са с малък принос
към заетостта. Трудности пред бизнеса
са липсата на пазар, нелоялната конку-
ренция, недостатъчният капитал, лошата
нормативна уредба, неизгодните креди-
ти, лицензионните режими, липсата на
квалифицирана работна ръка и др. Есте-
ственият прираст е много нисък - хората
намаляват поради изселване, застаряване
и висока смъртност. Има недостиг на

лекари, актуален проблем е липсата на
КОВИД-зона. Има само един ДКЦ, но и
там липсват лекари, а наличните са на
средна възраст около 60 години.

Най-лоши са и показателите по отно-
шение на околната среда. Депото в Сили-
стра все още няма средства за финанси-
ране на изграждането на четвърта клет-
ка. Не се оползотворява икономическият
потенциал на река Дунав поради липса
на адекватно законодателство, защото
досегашната власт приемаше реката само
като граница, а не като безценен иконо-
мически ресурс.

 Какви ще са приоритетите ви
като депутат в 47-ото Народно
събрание?

- През 2014 г. имах честта да бъда
президент на Международната комисия
за защита на река Дунав към ООН. Боли
ме, когато виждам как целият й потенци-
ал остава неоползотворен като източник
на биоразнообразие, напояване и възоб-
новяема енергия, като мощен туристиче-
ски ресурс, като транспортни възможно-
сти и връзки с целия свят, като балсам за
културния живот. При адекватно законо-
дателство реката ще стане двигател на
икономическа активност. Ако бъда из-
бран за депутат, ще инициирам законода-
телни решения в тази посока. Река Дунав
може да стане генератор на висок БВП,
ако й дадем законодателна възможност.

Тъжно е, че “газим в злато”, а оста-
ваме бедни поради недалновидността
на десетгодишно управление, сляпо за
безкрайните възможности, които ни
дава реката. Закон за Дунав, насърча-
ващ инвестициите, ще задвижи всички
сектори на икономиката, ще повиши за-
етостта и доходите и съответно - ще
подобри демографските показатели.

 Един от приоритетите на БСП
са чистата природа и чистата вода.
Какво включват предложенията на ле-
вицата в областта на екологията?

- Наш приоритет като лява партия са

екологията и опазването на околната
среда. Създаването на условия за иконо-
мика, щадяща природата и здравето на
хората, е една от основните ни цели, а
програмата ни за управление в сектора
формулира конкретни задачи и мерки. В
програмата на БСП са предвидени ад-
министративни реформи и промени в
законодателството, чрез които да решим
многобройните екопроблеми. Приори-
тети са опазването и управлението на
водния ресурс, запазването и поддържа-
нето на здрави и функциониращи екоси-
стеми, ограничаване експлоатацията на
природните ресурси, битката със
замърсяването и глобалното затопляне,
запазване на местообитанията и ефек-
тивно управление на защитените зони,
подобряване качеството на въздуха, ус-
тойчиво управление на почвите, осигу-
ряване на благоприятна и здравословна
градска и жизнена среда.

 Какви са посланията ви към изби-
рателите от Силистренския регион?

- Социологическите проучвания по-
казват драстичен спад на доверието на
хората в партиите и политическата сис-
тема като цяло. Влошаването на качест-
вото на живот, корупцията на всички
нива на управление, инфлацията и кризи-
те във всички сфери на обществения
живот обърнаха и насочиха гнева на
хората срещу партиите, а гневът, колко-
то и да е справедлив, винаги е ирациона-
лен и разрушителен. За жалост, недовол-
ството лесно може да бъде “яхнато” от

демагозите. БСП е партия на над сто
години, преживяла е възходи и падения,
видяла е много политически палячовци,
преборила се е с много трудности, но
винаги е оставала прогресивна и социал-
на, насочена към хората, към трудещите
се, към най-уязвимите, към слабите и изо-
ставените от държавата, към всички, ко-
ито имат нужда да им бъде подадена ръка.

Моето послание към хората е да гла-
суват с разум, а не подведени от само-
хвалковци и политически търговци на
доверие. Важното е крепостта на коруп-
цията и порока да падне и сред руините
да положим здравите основи на нормал-
на, силна и социална държава.

 БСП единствена обяви мерки-
те, които спешно трябва да бъдат
решени през първите 100 дни на но-
вия кабинет. Готова ли е левицата
да управлява?

- За разлика от популистката логорея
на недорасли политически субекти, кои-
то са готови да обещаят реки от мляко и
мед, само за да се домогнат до властта,
БСП винаги е предлагала конкретни и
реалистични решения за изход от криза-
та. Тя не изневери на своята конкретика
и последователност и този път, като пред-

АТАНАС КОСТАДИНОВ е завършил две магистратури -
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професионален опит като старши аналитик в Центъра за

изследване на демокрацията. Специализирал е в програма
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дент на Международната комисия за защита на река
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ложи тези приоритетни мерки за първи-
те 100 дни управление. Партията има
много сериозен интелектуален и управ-
ленски потенциал, който не можа да бъде
реализиран през последните години на
опозиция, а всичките ни, над 200, предло-
жени законопроекта не видяха бял свят.

През последните години БСП има-
ше и своите вътрешни кризи и борби,
но излязохме от тях по-силни и сплоте-
ни от всякога.

Нашата държава има специфика, с
която трябва да се съобразяваме при
прилагането на готови модели. Много от
характеристиките на западния капита-
лизъм не виреят в български условия и са
непонятни и чужди на нашата народоп-
сихология. Решенията, които са добри на
Запад, не винаги са добри тук. Затова
всеки, който бъде призван да управлява,
трябва да има натрупан опит в България,
а в БСП има много доказали се в нашите
условия специалисти.

ГЕРБ остави България в дълбока кри-
за и за нас справянето с натрупаните
проблеми ще бъде предизвикателство, но
все някой ще трябва да приеме това теж-
ко наследство. Във всичките си действия
ще подхождаме с разум и разбиране към
всеки конкретен проблем, с добре пре-
мислени и разумни решения.

Управлението не е лесно и няма да
обещавам на хората светкавично реше-
ние на всички проблеми, а само най-до-
брото, на което сме способни, в името
на България.

АТАНАС КОСТАДИНОВ:

Силистренци заслужават
по-достоен живот
Ще инициирам приемането на Закон за река Дунав, който да задвижи икономиката,
казва водачът на листата на „БСП за България” в 20 МИР - Силистра

Интервю на Юлия КУЛИНСКА
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Отношенията
НАТО - Русия
Защо Западът се насочва към Източна Европа?

Независимо как се опреде-
лят отношенията между НАТО
и Русия днес, необходима е по-
широка концептуална оценъч-
на рамка, в която те да бъдат
поставени. От тази гледна точ-
ка си позволявам да формули-
рам по-драстично главната ге-
остратегическа задача на САЩ
и Запада, и в частност на
НАТО, така: изостряне на от-
ношенията по фланговете на
Евразия с резултат блокиране
на Русия и Китай и възпрепят-
стване на формирането на мно-
гополюсен свят.

Посочената геостратегия се
основава на геополитическите
виждания на Халфорд Макин-
дер, който в началото на ХХ век
определя Евразия като “свето-
вен остров” и “централен рай-
он” в световната политика. През
1904 г. той пише: “Който ко-
мандва Източна Европа, владее
сърцето на земята, владее све-
товния остров. Този, който вла-
дее световния остров, владее
света”. Почти 100 години по-
късно видният геостратег проф.
Збигнев Бжежински в книгата си
“Голямата шахматна дъска”
обобщава: “Сила, която контро-
лира Евразия, би контролирала
две от трите най-развити и про-
дуктивни района в света... Евра-
зия представлява шахматна
дъска, на която продължава да
се разгръща борбата за глобал-
на хегемония”. Тезата на Бже-
жински днес е по-жизнена и по-
актуална от всякога.

Картата, която отразява

геостратегическата
задача на САЩ

Запада и НАТО по повод
на Евразия, разкрива четири ге-
ографски обусловени области
по реализирането й. Както се
вижда от нея, превръщането на
Евразия в зона на перманентно
напрежение и натиск би могло
да се реализира по няколко
стратегически маршрута.
Първият (1) - по северната гра-
ница на Русия, означен от мен
като Арктически маршрут.
Вторият (2) - Източно-азиатски
маршрут, който се простира от
Охотско до Южнокитайско
море. Третият (3) - Южно-ази-
атски маршрут, включващ Ин-
дийския океан и Арабско море
с основни ядра Индия и Иран.
И четвъртият маршрут (4), оз-
начен като Западно-европейски,
с континентално разположена
дъга между Прибалтийските
държави и Република Турция,
която затваря в себе си и Чер-
номорския басейн.

Някои руски експерти опре-
делят Арктическия път (1) като
“геополитически тил” на Русия,
придобиващ понастоящем стату-
са на арена на особени иконо-
мически и военни интереси как-
то на самата Русия, така и на
други извънрегионални играчи.
Икономическите интереси оче-
видно се коренят не само в под-
земните богатства на Арктика,
но и във възможността за разви-
тие на Северния морски път,
който Китай например вече
включи като част от мегапроек-
та си “Един пояс, един път”
(ЕПЕП). Очевидно,

ядката на китайската
стратегия

се корени в способността за
“байпасиране” на протока “Ма-
лака”, както и на евентуалното

изостряне на отношенията в
Южнокитайско море (ЮКМ),
което представлява съществена
икономическа заплаха за Пе-
кин. От друга страна, Северни-
ят морски път се превръща в
зона на военна активност, откъ-
дето следва очевидният извод,
че Русия не би оставила без по-
следствия подобна активност.
Оценките на САЩ за Арктика
не се формират на основата на
военните им цели и интереси в
региона. Напротив. Геологиче-
ската служба на САЩ (USGS)
посочва, че в Арктическата зона
са съсредоточени около 413
млрд. барела въглеводородни
суровини (изчислени в еквива-
ленти суров петрол), което
представлява 22% от световния
запас от традиционни въглево-
родороди. Обосновката много
напомня тази за Близкия изток,
която САЩ правят веднага след
приключването на Втората све-
товна война. Изводът: при по-
добно положение на нещата е
основателно да се очаква и раз-
витието на военна компонента
на присъствието както на Ру-
сия, така и на другите регио-
нални и извънрегионални игра-
чи. Що се отнася до Русия, за-
силването на военното й присъ-
ствие в Арктика е повече от
наложително. Находището
Ямал, което ще захранва и “Се-
верен поток 2”, има базисно
значение за сигурността на
страната и нейната енергийна
безопасност. Особено важна за
Москва е и дейността на Арк-

тическия съвет, в който вземат
участие Русия, САЩ, Ислан-
дия, Дания, Финландия, Нор-
вегия, Швеция и Канада. Не
след дълго и Китай би могъл
да бъде член на съвета. Осно-
вания за подобна прогноза да-
ват разработваните от Пекин
програми и проекти по изслед-
ването на Арктика. Колкото до
САЩ, те кристално ясно
осъзнават, че Русия е ключова
държава в региона. Дават си
сметка и за катастрофалното
им изоставане от нея в аркти-
ческите пространства. Очевид-
но е, че САЩ се нуждаят от
отделянето на внушителен па-
ричен пакет за преодоляване на
асиметрията. Не е ясно все
още дали средствата въобще
ще бъдат отделени на фона на
икономическата, здравната и
социалната кризи в САЩ. Ако
това не се случи, САЩ ще се
сблъскат с още едно фундамен-
тално предизвикателство за
тяхната световна роля.

Едно е ясно: В Арктика
тепърва предстои развихряне-
то на стратегическото проти-
вопоставяне между Русия, За-
пада и основно САЩ, което ще
даде особен геополитически от-
печатък в света в рамките на
следващите 10-20 години.

Източно-азиатският страте-
гически маршрут (2) обхваща
широка площ от Охотско море
до ЮКМ. В Японско море ос-
новният геополитически възел
се формира около отношения-
та между Северна Корея и Япо-
ния, от една страна, и между
Япония и Русия, от друга. По
този начин Япония е обречена
да има два вечни съперника.
Северна Корея ще продължи
усилено реализацията на своя-
та военна програма, а Русия
няма да удовлетвори японско-
то искане за Курилите. И Ру-
сия, и Китай, и Северна Корея
знаят добре цената на амери-
канско-японските отношения и
военните й измерения.

От геостратегическа гледна
точка най-важното за Япония

е да помисли сериозно за про-
блемите във времето след аме-
риканската хегемония и да
преодолее навреме войнства-
щия си национализъм. Полез-
на стъпка по този път би мог-
ло да бъде включването й в ки-
тайския мегапроект ЕПЕП по
подходящ за нея начин. Япон-
ската претенция по повод на
това, че Китай се състезава с
нея, е отживелица. Погледът
върху Китай като “заплаха за
сигурността й” също е остаря-
ла теза. За страната ще е добре
по-бързо да настъпи ерата
“след Абе”, която да бъде съзи-
дателна и градивна.

В обозримо бъдеще би мог-
ло да се очаква повишаване на
военната активност на САЩ в
региона, отговор на което ще
бъдат съвместните китайско-
руски учения с нарастващ ин-
тензитет, а защо не и провеж-
дането на мащабно военномор-
ско учение с участието и на
другите държави от региона на
Югоизточна Азия.

Третият стратегически
маршрут (3), както ясно може
да се види от картата, съдържа
два региона. Единият - на
държавите, разположени око-
ло Индийския океан, и други-
ят - на държавите около Пер-
сийския залив.

Регионът на Южна Азия се
центрира около Индия, защото
тя е най-голямата по територия
(3 287 590 кв.км) и население
(1 329 710 280 души) държава.
Наред с това страната участва
в икономическия коридор Бан-
гладеш-Китай-Индия-Бирма,
който е част от китайския про-
ект ЕПЕП, със задача да създа-
де зона за свободна търговия,
простираща се от Кунминг (Ки-
тай) до Колката (Индия).

Особената геостратегичес-
ка

тежест на
Южна Азия

се определя от това, че при-
надлежи към акваторията на
Индийския океан, в чиято дяс-

на долна част се намира про-
токът “Малака”. Погледнато
от индийска гледна точка,
важността на Индийския оке-
ан се свързва основно с Ни-
кобаровите и Андамановите
острови, които са от геостра-
тегическа важност за сигур-
ността на страната. В Индий-
ския океан, сравнително бли-
зо до Индия, се намира и аме-
риканската военна база “Ди-
его Гарсия”, която е част от
архипелага “Чагос”.

Както може да се види от
картата, основното “неудоб-
ство” за Индия е общата гра-
ница с Пакистан и произтича-
щите от това проблеми, както
и водещата регионална роля
на Китай. Индия възприема
Пакистан като подстрекател
на конфликта в Кашмир, а
Китай гледа с насмешка на
индийските претенции да бъде
регионална сила. Накратко,
дружбата на Пакистан с Ки-
тай, стратегическото партнь-
орство между тях, както и из-
граждащият се икономически
коридор Китай-Пакистан кара
Индия да погледне на тях като
на потенциална заплаха. От
друга страна, съюзът Китай-
Пакистан, по мнението на
някои индийски наблюдатели,
би се отразил отрицателно на
индийската сигурност в Араб-
ско море. Подобен набор от
виждания води до това, че Ин-
дия няма обемно участие в
ЕПЕП, каквото се полага на
държава от нейният ранг и
възможности. Би могло да се
очаква, че Индия ще бъде при-
нудена от обстоятелствата да
преразгледа сериозно външно-
политическите си ангажимен-
ти и в контекста на това да
реши основния за нея въпрос
- какъв стратегически път да
поеме. Очевидно, времето на
идеите на необвързаните от-
давна изтече.

Иран е другият мощен гео-
политически и геостратегиче-
ски регионален център. Кон-
кретните стратегически цели
на Техеран биха могли да
бъдат обобщени така:

- развитие на постъпателно
подобряващи се отношения със
страните от Централна Азия;
извеждане на отношенията с
Русия на качествено ново ниво
с участието на Китай и форми-
рането на мощен стратегичес-
ки триъгълник Русия-Иран-Ки-
тай със задача да бъде ефекти-
вен възпиращ Америка и Запа-
да фактор; задълбочаване на от-
ношенията с Турция, Пакистан
и Ирак с цел стабилизиране на
регионалното влияние на стра-
ната; неутрализиране на нало-
жените от САЩ и Запада санк-
ции чрез включването в ЕПЕП
и други регионални икономи-
чески структури.

Що се отнася до отношени-
ето на Америка към Иран, на-
дали могат да се очакват кар-
динални промени. След амери-
канския провал в Афганистан
по всичко личи, че САЩ и
Западът са в изчаквателна по-
зиция. По-скоро те преместват
активността си на европейска
територия като компенсираща
провала им стратегия. Защото
нито могат да “влязат” в Цен-
трална Азия, нито да увеличат
натиска си в Близкия изток. И
на двете места те усещат, че
“пясъкът се изнизва между
пръстите им”. При което един-
ствената им “печеливша” стра-
тегия е поход към Европа.

Доц. Лъчезар РАДЕВ

ПЪРВА ЧАСТ
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ГЕОРГИ СВИЛЕНСКИ е

роден във Велико Търново.

По професия е строителен

инженер. Бил е два мандата

общински съветник от БСП

в София. Член е на НС на

БСП. Народен представител

от БСП в 42-рото, 43-тото,

44-тото, 45-ото и 46-ото

НС, избран от 24 МИР -

София. Владее руски и анг-

лийски език.

Столетия назад сме били изправени пред десетки кризи - и по-леки, и по-тежки, и винаги
сме се справяли, казва водачът на листата на „БСП за България” в 24 МИР в София

Интервю на Деси ВЕЛЕВА

ГЕОРГИ СВИЛЕНСКИ:

Най-важното е да дадем
сигурност на българите

Íèå ñìå ãîòîâè,
ñòàáèëíè è
ïîñëåäîâàòåëíè è
çíàåì êàê äà
èçâåäåì ñòðàíàòà
îò òåæêàòà
ñèòóàöèÿ

“

 Г-н Свиленски, призовахте още
от рано партиите да започнат да
обсъждат какво най-спешно ще
трябва да се направи от първия ден
на 47-ия парламент. Какво е най-
спешното?

- Най-важното в момента е да да-
дем сигурност на държавата и на хора-
та. Трябва да помогнем на семейства-
та, домакинствата и бизнеса да оцелеят
през тежката зима, която предстои.
Трябва да се поучим от грешките в
предишните парламенти и да влезем в
47-ия парламент подготвени, с конкрет-
ни предложения. И затова ние имаме
готов план с работещи решения. Има-
ме план за развитие както за първите
100 дни от управлението, така и сред-
носрочни и дългосрочни мерки.

Второто важно нещо обаче, което
не бива да забравяме и за което също
трябва да бъдем подготвени, е бюд-
жетът за 2022 г. След 14 ноември ще
имаме само около месец за изготвяне-
то на новия финансов документ, зато-
ва ние от БСП работим усилено в тази
посока отсега и смятаме за разумно и
другите партии да го направят.

 Хората трябва да излязат за
трети път пред урните за по-малко
от година. Как ще ги накарате да го
направят и в същото време да избе-
рат БСП като единствена възмож-

ност за изход от настъпващите
кризи?

- Столетия назад сме били изправе-
ни пред десетки кризи - и по-леки, и
по-тежки, и винаги сме се справяли.
Защото сме народ от умни и способни
хора, готови да дадат всичко за страна-
та си. БСП е партия на 130 години,
партия с традиции, партия, която вина-
ги мисли за хората, подхожда държав-
нически. Искаме да съградим страната
си, за да може всеки българин да живее
нормално и достойно, и имаме разум-
ните решения за това. Проведохме
поредица от срещи с браншови и рабо-
тодателски организации, синдикати,
производители на мляко, хляб и месо.
На тези срещи те имаха възможността
да изкажат своите притеснения, нужди
и предложения. Това, което ще предло-
жим, е широко обсъдено с тези органи-
зации и среща необходимата широка
обществена подкрепа.

Моментът е изключително важен
за решителни действия. Пет години
сме единствената опозиция на ГЕРБ,
борихме се и продължаваме да се
борим срещу модела, който те създа-
доха. Ние сме готови, стабилни и по-

следователни и знаем как да изведем
страната от тежката ситуация, в коя-
то се намира. За да се случи всичко
това, трябва първо да спечелим дове-
рието на българските граждани и да
имаме стабилно присъствие в 47-ото
Народно събрание.

 Изведохте като основна цел
на левицата да стабилизира ситуа-
цията в България. Кои са конкрет-
ните стъпки в тази посока?

- Имаме конкретни мерки, които
могат да се случат веднага, за да ста-
билизират държавата и да се помогне
на народа. Затова първо трябва да се
определят групите нуждаещи се от
помощ. Предстои зима и, тъй като
токът е скъп, започнаха да се търсят
дърва, а такива няма на пазара. Първо-
то решение е временно да се спре из-
носът на дърва, за да се помогне на
над 1 милион български домакинства.

Заради цените на газа и тока ско-
чиха и цените на храните. Затова
предлагаме да се отвори държавният
резерв и да се помогне на всички
българи, които изнемогват. В резерва
би трябвало да има олио, захар, мля-
ко, сирене и други стоки, закупени
още на ниските цени.

Част от нашите основни идеи са да
се намали ДДС от 20 на 9% на енер-
гоносителите и на основните храни от
така наречената малка потребителска

кошница. Другата ни цел е държавата
да поема първите 200 киловатчаса ток
на енергийно слаби семейства. В
Гърция държавата поема първите 300
киловатчаса. Свръхпечалбите, натрупа-
ни в енергийните производители и
търговци, трябва да се разпределят
справедливо между българския бизнес,
икономика и домакинства.

 Като представител на столи-
чани в бъдещия парламент кои тех-
ни каузи ще защитавате?

- Трябва да се решат проблемите,
които не можаха да бъдат решени през
последното десетилетиe. Дългогоди-
шен проблем е липсата на места за
децата в детските градини. Разумното
решение, което БСП предлага, е всяко
дете да има безплатен достъп до ясла
и детска градина.

Презастрояването на зелените пло-
щи на кварталите също е сериозен про-
блем. Ще следим за спазването на зако-
ните и приетите устройствени планове.

В новия парламент ще защитаваме
правата на жителите на кв. “Враждеб-
на”, които отново протестират срещу
сметището в района. БСП неведнъж е
повдигала въпроса с незаконните сме-
тища в България и за нас е изключи-
телно важен въпросът за чистата земя
и вода. По въпроса с екологията ще
държим Столичната община отговор-
на и за мръсния въздух, който се

ствени поръчки.
Сред проблемите на жителите на

24 МИР са още недостатъчните пар-
кинги и шумът от ниско прелитащите
самолети, който тормози живущите в
кварталите около летище “София”.

 Как ще коментирате казуса с
“Топлофикация София”? Има ли из-
ход от кризата в общинското дру-
жество?

- Наскоро излезе доклад, според
който “Топлофикация София” има кре-
щяща нужда от модернизация. Има
нужда и от прозрачно и честно управ-
ление, за което вероятно ще е необхо-
димо ново ръководство, при положе-
ние, че сегашното очевидно не се спра-
вя. Дружеството трябва да продължи
да бъде общинско, за което Столична-
та община да полага грижите на добър
стопанин. Наистина “Топлофикация
София” е поставена в трудно иконо-
мическо положение. От една страна -
цената на газа се определя от КЕВР, а
в същото време, без да се отчитат до-
статъчно направените разходи, се фор-
мират крайните цени за потребители-
те, отново от КЕВР. И дружеството
няма никакви инструменти за въздей-
ствие в тези процеси, което води до
ежегодното задлъжняване. И въпреки
всички проблеми, отоплението с цент-
рално парно излиза най-евтино на сто-
личани.

превърна в една от емблемите на уп-
равлението на ГЕРБ.

Друг проблем, срещу който дълго-
годишно се борим, е корупцията при
осъществяването на обществените
поръчки, а Столичната община е ре-
цидивист в това отношение. “Ремонт
на ремонта” се превърна в нарицател-
но за качеството на инфраструктурни
проекти в столицата на фирми, близки
до ГЕРБ, спечелили съмнителни обще-
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Постановката “Демони”
на Театрално сдружение
“Enso” ще бъде представена
на 9 ноември в Театър “Аза-
рян”, научи ДУМА от еки-
па. Авторът Ларш Нурен е
най-признаваният шведски
драматург след Аугуст
Стриндберг. Една от най-
емблематичните пиеси на
Нурен е “Демони”. Още с
излизането си критиката я
оприличава на “Кой се стра-
хува от Вирджиния Улф”, но
с елементи на фарс и черна
комедия.

Творбите на Нурен са
реалистични и често се
въртят около семейните и
личните отношения. Между
онези, които са обеднели и
се коренят в дъното на об-
ществото, или тези, които
живеят в материален ком-
форт, но емоционална неси-
гурност.

Лауреати от конкурса
на „Кантус фирмус”
дебютират в Европейския
музикален фестивал

Именитата художничка Елица

Тодорова (1929-2021) си е отишла

от този свят, научи ДУМА от

сайта на СБХ. Тя е родом от

Търновско, но свързва завинаги

живота си с Кюстендил. През 1954

г. завършва живопис в Художест-

вената академия при проф. Дечко

Узунов. По-късно още една съдбов-

на среща, в буквалния и в пренос-

ния смисъл, повлиява на творчес-

кия й път. Това е срещата с

Майстора и изкуството му. За

Елица Тодорова каквото и да се

каже би било недостатъчно, осо-

бено в Кюстендил, където името

й е известно на малки и на големи

и се произнася с респект. Житей-

ският й път е здраво вплетен в

културния живот на града, а

творческите й реализации са важ-

на част от историята на изобра-

зителното ни изкуство, но и ак-

тивна и свежа съставна част от

настоящето му. През 2019 г. в

галерия “Владимир Димитров -

Майстора” беше организирана го-

ляма изложба по повод 90-годиш-

нината на Елица, събитие, заслу-

жило й официалното предложение

за Националната награда за жи-

вопис “Майстора” и дало основа-

ние на журито да я номинира,

припомнят от СБХ. Престижно-

то отличие бе връчено на видната

художничка през 2020 г. на търже-

ствена церемония в Кюстендил-

ската галерия на 1 февруари -

рождения ден на Майстора.

СНИМКА ВИЛИАНА СЕМЕРДЖИЕВА

Напусна ни художничката
Елица Тодорова

СНИМКИ “КАНТУС ФИРМУС”

Носителите на голямата награ-

да от Националния конкурс на “Кан-

тус фирмус” за млади инструмента-

листи Ивайло Василев (пиано) и Лора

Маркова (цигулка) ще дебютират с

Оркестъра на Класик ФМ радио в

Европейския музикален фестивал

2021. Концертът е на 12 ноември от

19.30 ч. в зала “България”. Младите

музиканти ще свирят под диригент-

ската палка на маестро Григор

Паликаров, който беше част от

журито на конкурса, а преди дни

получи по време на концерт във Варна

“Златна лира 2021” на Съюза на

българските музикални и танцови

дейци за изключителен принос към

българското музикално изкуство и

по повод 50-годишнината си. Специ-

ално участие в концерта ще вземе

пианистът Георги Черкин.

Най-старата писа-
телска организация у
нас - Съюзът на
българските писатели,
традиционно връчва
награди за принос към
съвременната българ-
ска литература и кул-

СБП връчи грамоти за принос към
българската литература и култура

Важно е да се от-
бележи, че в общест-
вото присъстват и до-
стойни личности, кои-
то със своята дейност
подпомагат развитие-
то на културата, и
особено - на литера-
турата. Затова по ре-
шение на ръководст-
вото всяка година се
награждават кметове,
директори на култур-
ни институции или

тура. Проявата е
свързана с Деня на
народните будители.
Тази година тържест-
вото се състоя при ог-
раничено присъствие в
клуб “Парнас”. Пред-
седателят на СБП
Боян Ангелов подчер-
та, че в сложната здрав-
на и политическа об-
становка писателският
съюз спазва традиция-
та да уважи достойни

представители на сво-
ята гилдия. Наградени
бяха творците Кирил
Назъров, Галина
Вълчева, Йордан Фур-
наджиев, Янко Стефов,
Хубен Стефанов,
Тотю Нерезов, Ната-
лия Ерменкова, Юлий
Йорданов, Павел Бор-
жуков, Атанас Теодо-
ров, Христо Рудински,
Янислав Янков и Ва-
сил Василев.

ярки фигури в други
изкуства.

Тази година СБП
удостои с Почетна
грамота за принос към
съвременната българ-
ска литература и кул-
тура кмета на Сопот
Деян Дойнов, кмета на
Първомай Николай
Митков, директора на
НМ “Земята и хората”
Михаил Малеев и ху-
дожника Иван Димов.

СНИМКA ТЕАТРАЛНО СДРУЖЕНИЕ “ENSO”

Театрално сдружение „Enso” представя
дебютния си проект „Демони” в Театър „Азарян”

На сцената виждаме Ка-
тарина и Франк, които са в
средата на 30-те, живеят за-
едно от 9 години и нямат
деца. И двамата се намират
в пределна точка на досегаш-
ния си живот. Канят на гос-

ти съседите си Йена и Ту-
мас. Те изглеждат абсолют-
но нормална семейна двойка
- с две деца и без видими
конфликти. Но под въздей-
ствието на алкохола вечерта
придобива неочаквано разви-

тие с все по-сюрреалистич-
ни и порочни социални игри.

Режисьор на спектакъла
е Крис Шарков. “В рамките
на една вечер се случват
невъобразими неща. При-
видно тривиална ситуация.
Познаваме я от “Кой се
страхува от Вирджиния
Улф” на Олби, по-късно от
пиеси на Ясмина Реза и това
съм забелязал, че български-
ят зрител харесва. Той оби-
ча да се припознава. Да гле-
да театър, ситуация, която
му е много близка до това, в
което той живее”, споделя
Шарков.

В спектакъла участват
Александра Димитрова, Ад-
риан Филипов, Камелия Ха-
тиб и Стоян Младенов. Пре-
водът от шведски е на Лю-
бомир Гиздов, сценография
- Илияна Кънчева, музика -
Емилиян Гацов-Елби.

Френска романтична
вечер в Стара Загора
Цигуларят Светлин
Русев ще изпълни
произведения от
Камий Сен-Санс
в концерт под
диригентството
на маестро
Ивайло Кринчев

Брилянтният цигулар Светлин Русев
гостува на сцената на Старозагорската
опера на 10 ноември от 19 ч. Симфо-
ничният концерт под диригентството на
маестро Ивайло Кринчев с участието на
оркестъра на ДО - Стара Загора, е част
от цикъла “Българските виртуози от
световните сцени” и се посвещава на
100 години от смъртта на великия френ-
ски композитор Камий Сен-Санс. Бога-
тата програма, която включва едни от
най-популярните и обичани от публика-
та шедьоври за цигулка и оркестър, ще

Светлин Русев

СНИМКA ДО - СТАРА ЗАГОРА

зарадва почитателите на френската ин-
струментална класика, научи ДУМА от
Сийка Лапачка, пиар на ДО - Стара
Загора.

Ето какво споделя диригентът Ивай-
ло Кринчев: “След предложението на
Светлин Русев да изпълни произведения
от Камий Сен-Санс по повод 100 г. от
смъртта на композитора, изборът на
останалата част от програмата се офор-

ми по естествен начин с творби на най-
ярките представители на френския ро-
мантизъм. Постарах се да подбера про-
изведения, които да са контрастни и да
включват образци от по-ранния период
като увертюрата “Римски карнавал” от
Берлиоз, до сюитата “Пелеас и Мели-
занда” от Габриел Форе, чиято музика
се описва като своеобразен мост между
романтизма и модернизма. И ако в “Рим-
ски карнавал” енергичната и оркестри-
рана по блестящ начин музика вдъхва
живот на карнавалните сцени от площад
“Колона” в Рим, то в “Пелеас и Мели-
занда” Форе безпогрешно е схванал с
най-нежно вдъхновение поетичната чи-
стота, която прониква и обгръща пиеса-
та на Метерлинк. Повечето хора позна-
ват Жорж Бизе чрез оперите му с уни-
калната му способност да създава оча-
рователни и впечатляващи мелодии. В
“Арлезианката” също се усеща онази
привлекателност и чувствителност, коя-
то е не само феномен на оркестрацията,
но и създава истинска движеща сила в
музиката, която същевременно е абсо-
лютно свързана с театралния момент в
пиесата на Алфонс Доде.”



Средната телесна температура на здравите хора

е спаднала почти с 0,6 градуса през последните

200 години - от 37 на 36,4 градуса по Целзий.

Всяко куче притежава уникален носов отпечатък.
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¿À‘–≈ƒŒ “Œ–≈—, Ú‡Ìˆ¸Ó,
ıÓÂÓ„‡Ù Ë ÔÂÔÓ‰‡‚‡ÚÂÎ
ƒŒ¡–»Õ¿ » ŒÕŒÃŒ¬¿,
ÓÔÂÂÚÌ‡ ÔÂ‚Ëˆ‡
»¬¿Õ ƒ»Õ≈¬, ÚÂÌ¸Ó
ÔÓ ÙË„ÛÌÓ Ô˙Á‡ÎˇÌÂ

НА ТОЗИ ДЕН СА РОДЕНИ

–‡ÁÎËÍ‡Ú‡ ÏÂÊ‰Û ·ÂÒ‡‡·ÒÍËˇ ·˙Î„‡-
ËÌ Ë Ï‡ÍÂ‰ÓÌÂˆ‡ Â, ˜Â Ô˙‚ËˇÚ
Ó·ˇÒÌˇ‚‡ Ì‡ ÛÒÍË, ˜Â Â ·˙Î„‡ËÌ, ‡
‚ÚÓËˇÚ - Ì‡ ·˙Î„‡ÒÍË, ˜Â ÌÂ Â...

Любопитно изслед-
ване разкрива най-неле-
пите лъжи, които роди-
телите казват на децата
си. Благодарените на
майките и бащите, под-
растващите дълги годи-
ни вярват, че Дядо Ко-
леда е истински, щър-
келът носи бебетата, а
носът неудържимо рас-
те, когато казваме не-
истини. Но вероятно
най-голямата от всички
родителски лъжи е фра-
зата “Ще ме разбереш,
като пораснеш”. Зара-
ди нейната универсал-
ност, тя като че ли е ав-
томатичният отговор
на всяко възникнало се-
мейно несъгласие. Но
всъщност никога не се
сбъдва, което не й пре-
чи по магичен начин да
се предава от поколе-
ние на поколение.

“Мен не ме интере-

Разкриха най-нелепите
лъжи на родителите

Белослава Хинова бе избра-
на да дефилира на ревюто на
световноизвестен френски мо-
ден бранд. Българката предста-
ви ексклузивната круизна линия
на “Шанел” пред изискана пуб-
лика в Дубай. Събитието се
състоя на пристанището Крийк,
а моделите презентираха нови-
те дизайнерски творения на два
пъти пред повече от хиляда
ВИП гости. На представянето
присъства и испанската кино-
звезда Пенелопе Крус, която
краси декемврийската корица на
Vogue Arabia.

Показаната колекция е съста-
вена предимно от тоалети в
монохромната гама, класическа
комбинация от черно и бяло.
Креативният директор Виржи-
ни Виар сподели, че черпи
вдъхновение от френския дра-
матург и писател Жан Кокто.

Топ моделът на агенция
“Ивет фешън” дефилира с дълъг
и широк панталон в бяло, укра-
сен с мъниста и боди, което се
отличава с ефектни декоратив-
ни бродерии.

Американец стана милио-
нер след 23 години, прекарани
в затвора. Федерален съд в
САЩ постанови, че Анди
Болдън трябва да получи голя-
мо обезщетение, след като е бил
осъден погрешка. Мъжът
влязъл зад решетките за убий-
ството на двама души през
1994 г. Адвокатите и следовате-
ли са настоявали по време на фе-
дералния процес, че делото сре-
щу обвиняемия е справедливо и
той е виновен за убийствата.

Въпреки че никога не се сбъдват, някои фрази по магичен начин
продължават да се предават от поколение на поколение

Българка
дефилира
за световен
бранд

сува на Пепи родители-
те какво казват, ти гле-
дай себе си!” - е още
една от фразите, които
всички сме чували като
деца. На теория това да
не ти пука от чуждото
мнение е прекрасен
урок. Проблемът обаче
е, че родителите ни
сами не го практикуват.
Вече пораснали, често
сме атакувани от род-
нини с коментари за
това кой бил записал да
следва медицина (пък
ние, видиш ли, ще учим
изкуство!), къде работе-
ло детето на съседката
и кога най-накрая ще си
намерим гадже, понеже
почти всичките ни съу-
ченици имали по две
деца...

“Наученото в учи-
лище ще ти е полезно”
и “Университетската
диплома ще ти помогне

да си намериш работа”
също са сред лъжите,
които звучат правдопо-
добно, но нямат нищо
общо с реалността. Да,
разбира се, че образо-
ванието и добрата обща
култура са важни. Но
истината е, че поне по-
ловината знания, препо-
давани в българските
училища, са абсолютно
ненужни извън класна-
та стая. Надали на ня-
кого от нас скоро му се
е налагало да опише
анатомията на плосък
червей, например. Дип-
ломите, от своя страна,
са от значение, но да-
леч не са всичко.
Усърдието, постоянст-
вото и - нека си го при-
знаем - късметът също
играят изключително
важна роля в професи-
оналното ни развитие.

“Като пораснеш, то-

гава ще си говорим” -
тази фраза предполага,
че родителите ще се
вслушат в думите ни,
когато навършим опре-
делена възраст. Твърде-
ние, което на теория
звучи сравнително ра-
зумно. Проблемът оба-
че идва, щом осъзнаеш,

че за вашите винаги ще
си “тяхното дете” и ня-
кои от тях продължават
да те виждат като 5-го-
дишен. Което означава,
че и мнението ти се
приема със същата се-
риозност, както когато
беше в детската гради-
на - сиреч, никаква...

Децата дълго време вярват
на всяка дума, чута от майката

Мъж получи $25 милиона след 23 години в затвора
51-годишният Болдън е за-

явил, че е невинен и е завел
дело срещу град Чикаго, в кой-
то се е опитал да оспори присъ-
дата. През 2014 г. апелативен
съд е постановил, че адвокатът
на мъжа е действал неефектив-
но. Прокуратурата на окръг
Кук е прекратила делото, вме-
сто да започне нов процес сре-
щу Болдън, и му е издала удо-
стоверение за невинност. През
2016 г. американецът е излязъл
от затвора, след като адвокатът

му е успял да защити тезата, че
полицията няма доказателства
за участието на неговия кли-
ент в сделката с наркотиците,
довела до визираните смъртни
случаи.

Съдът е постановил, че
мъжът трябва да получи обез-
щетение за времето, несправед-
ливо прекарано зад решетки-
те. Градът трябва да плати
$25 милиона, а двамата поли-
цаи ще се бръкнат с по 100 000
долара всеки.

Изследователи от университета
“Джонс Хопкинс” откриха как точно
паяците плетат мрежи. Експертите из-
ползваха нощно виждане и изкуствен
интелект, за да проследят и запишат

Високият 2,7 метра джойстик от дърво, ка-
учук и стомана влезе в Книгата на рекордите
на Гинес за 2022 г. като най-големия в света,
съобщи “Асошиейтед прес”.

Проф. Мери Фланаган от колежа в Дартмут
създава през 2006 г. гигантския джойстик, кой-
то е почти 14 пъти по-голям от оригиналния,
защото през детството си е била много запале-
на по игрите Атари. Дамата е искала да почув-
ства какво е да не играеш сам, затова джаджата
трябва да се управлява поне от двама души.

Джойстикът е излаган в Испания, Велико-
британия и САЩ, като вече е включен в посто-
янната колекция на Центъра за изкуство и
медии в Карлсруе, Германия.

СНИМКА БГНЕС

Обезщетението е за
времето, несправедливо
прекарано зад решетките

Белослава Хинова е топ
модел на “Ивет фешън”

Разгадаха тайната на паяжините Гигантски джойстик
е признат от Гинес

Джаджата е с размер 2,7 метра

СНИМКА БГНЕС

Структурата на тази мрежа
е закодирана в мозъците
на изумителните насекоми

всяко движение на всичките осем крака,
докато тези изумителни насекоми рабо-
тят на тъмно.

Създаденият от специалистите алго-
ритъм за изграждане на паяжини дава
ново разбиране за това как съществата
с мозък, който е много малка част от
размера на човешкия, са в състояние да
създават структури с такава елегант-
ност, сложност и геометрична точност.
Откритията, които вече са достъпни
онлайн, ще бъдат публикувани в ноем-
врийския брой на Current Biolog, съоб-
щи “Сайънс дейли”.

Всички паяци използват едни и същи
правила, което потвърждава, че са зако-
дирани в мозъците им, категорични са
специалистите.
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ПЕТЪКВТОРНИК СРЯДА ЧЕТВЪРТЪКДНЕС СЪБОТА

ТЕЛЕЦ

Взели сте присърце слу-
жебните проблеми и
решаването им ще е от
първостепенна важност
за вас.

ОВЕН

Проводници сте на по-
зитивни  послания  и
нищо чудно, че на човек
ще му е приятно в ком-
панията ви.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Ще се чувствате от-
лично сред хора със
сходни на вашите ин-
тереси. Посетете кино
или изложба.

22 май - 21 юни

РАК

Следвайки интереса си,
ще търсите контакт с
хора, имащи отношение
към нещата,  които
вълнуват и вас.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

Ще намирате верния
тон в общуването си и
ще получавате подкре-
пата, от която се нуж-
даете.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Започнете с неотлож-
ните задачи и отдавай-
те необходимото вни-
мание на всеки проблем
пред вас.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Ще бъдете интересни на
много хора, ще се до-
питват до вас как да
бъдат свършени задачи-
те.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Съмненията ви трябва
да се проверят напълно,
но не ставайте твърде
мнителни и конфликт-
ни.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Ден,  през  който ще
можете да свършите
част от работата си и
да напреднете доста в
делата си.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Ще постигате добър
синхрон с партньорите,
като преодолеете раз-
ликата във  вашите
мнения.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Работата ще ви
погълне със сроковете и
все по-малко време ще
имате за  странични
занимания.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Имайте повече търпе-
ние  в  личен  план ,
възможно е да настъ-
пят различни обстоя-
телства.

ХОРОСКОП
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o
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o
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o
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o
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o
С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË
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o
С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

07.00 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
08.00 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î (Ô)
09.00 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î

(Ô)
10.00 “¬ Ô‡Á‡
10.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
11.00 “¬ Ô‡Á‡
11.15 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
12.00 ì’Û·‡‚‡ ÒË, Ú‡ÚÍÓ‚ËÌÓî
12.30 “¬ Ô‡Á‡
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13.45 “¬ Ô‡Á‡
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17.30 “¬ Ô‡Á‡
17.45 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
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19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî
20.00 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
21.00 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î (Ô)
22.00 “¬ Ô‡Á‡
22.15 ÕÓ‚ËÌË (Ô)
22.45 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
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¡—“¬î
00.30 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î

(Ô)
01.30 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î (Ô)
02.30 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)
03.20 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î (Ô)
04.20 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)
04.45 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
05.40 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î (Ô)
06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
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05.55 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ ÒÛÚÂ¯ÂÌ
·ÎÓÍ Ò ’ËÒÚËÌ‡ ’ËÒÚÓ‚‡

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 100% ·Û‰ÌË
11.00  ÛÎÚÛ‡.¡√
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡·‡‚-

ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂÏÂÈÌÓ
ÍÛËÁ ¯ÓÛ/Ô/

14.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
14.30 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
14.45 ƒ‡‚‡È, ¿ÒÚÓ·ÓÈ! ‰ÂÚÒÍË

Ú‚ ÙËÎÏ
15.00  Ó„‡ÚÓ Ò˙ˆÂÚÓ ÁÓ‚Â Ú‚

ÙËÎÏ /4 ÒÂÁÓÌ, 6 ÂÔË-
ÁÓ‰/

15.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 œ‡Î‡ÏÂÌÚ‡ÌË ËÁ·ÓË

2021: ƒËÒÔÛÚË
16.45 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ
17.00 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË Ò

Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ ÍÓÏÂÌÚ‡ÌÓ

ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
19.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡·‡‚-

ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂÏÂÈÌÓ
ÍÛËÁ ¯ÓÛ

20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.25 √Î‡ÒÓ‚ÂÚÂ Ì‡ ¡˙Î„‡Ëˇ
20.35 œÂÁË‰ÂÌÚÒÍË ËÁ·ÓË

2021:  ‡Ì‰Ë‰‡ÚËÚÂ
20.55 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 œÂÁË‰ÂÌÚÒÍË ËÁ·ÓË

2021: ƒÂ·‡Ú˙Ú Á‡ ¡˙Î„‡-
Ëˇ

22.00 ŒÍÚÓÔÓ‰ Ú‚ ÙËÎÏ /7 ÒÂ-
ÁÓÌ, 8 ÂÔËÁÓ‰/ (12)

23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.30 ’‡ÌË·‡Î Ú‚ ÙËÎÏ /3 ÒÂ-

ÁÓÌ, 8 ÂÔËÁÓ‰/ (16)
00.15 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ /Ô/
00.30 100% ·Û‰ÌË /Ô/
02.20  ÛÎÚÛ‡.¡√ /Ô/
03.20 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò /Ô ÓÚ

20:00 ˜‡Ò‡/
03.45 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ /Ô/
04.15 ◊‡ÒÚÌËÚÂ ÏÛÁÂË ‚ ◊ÂıË  ̌ /

Ô/
04.30  Ó„‡ÚÓ Ò˙ˆÂÚÓ ÁÓ‚Â Ú‚

ÙËÎÏ /4 ÒÂÁÓÌ, 6 ÂÔ./Ô/

06.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-
Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘Ë «Î‡ÚËÏË …Ó˜Â‚
Ë ¡ËÎˇÌ‡ √‡‚‡ÁÓ‚‡

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ
Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡
—ÚÓˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙
 ‡‰ËÂ‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.35 ì ÓÏËˆËÚÂ Ë ÔËˇÚÂÎËî
13.10 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ

÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./
13.50 ìƒÓÍÚÓ ◊Û‰Óî - ÒÂË‡Î,

ÂÔ.24
14.55 œÂÏËÂ‡: ì¡Ûˇ ÓÚ

Î˛·Ó‚î - ÒÂË‡Î, Ò.12
ÂÔ.44

16.00 œÂÏËÂ‡: ìŒÔ‡ÒÌË ÛÎË-
ˆËî - ÒÂË‡Î, Ò.15

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡

18.00 œÂÏËÂ‡: ì“‡ÚÍÓ‚ˆËî -
ÒÂË‡Î, ÂÔ.36

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.05 œÂÏËÂ‡: ìŒÔ‡ÒÌÓ ËÁ-
ÍÛ¯ÂÌËÂî - ÒÂË‡Î,
ÂÔ.80

21.00 ì‘ÂÏ‡Ú‡: ¬ÂÏÂ Á‡
ÔÓ·ÛÊ‰‡ÌÂî - Ë‡ÎËÚË,
Ò.7

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî - ‚Â˜ÂÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

23.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

23.30 ì“‡ÚÍÓ‚ˆËî /Ô./ - ÒÂË-
‡Î, ÂÔ.36

00.30 ìƒ‚‡Ï‡ Ï˙ÊÂ Ë ÔÓÎÓ‚Ë-
Ì‡î - ÒÂË‡Î, Ò.9 ÂÔ.12

01.00 ì ‡ÚÓ Ì‡ ÍËÌÓî - ÔÂ‰‡-
‚‡ÌÂ Á‡ ÍËÌÓ

01.10 ì—ÚÓÎË˜‡ÌË ÔÓ‚Â˜Âî -
ÒÂË‡Î, ÂÔ.2

02.20 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ-
¯ÓÛ

04.30 ì“˙„Ó‚ÒÍË ˆÂÌÚ˙î -
ÒÂË‡Î, Ò.14

05.00 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî
08.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ
08.25 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî
09.05 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡ ÏÂ‰ËˆË-
Ì‡ Ë ÔÓÎÁÓÚ‚ÓÂÌ Ì‡˜ËÌ
Ì‡ ÊË‚ÓÚ

10.00 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î - ¯ÓÛ
Á‡ ÒÚËÎ Ë ‡ÍÚÛ‡ÎÌË ÚÂÌ-
‰ÂÌˆËË

11.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)
11.15 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî
14.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)
14.15 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏ!î

- ¯ÓÛ Á‡ Ú˙ÒÂÌÂ Ì‡
Ô‡ÚÌ¸Ó ‚ ÊË‚ÓÚ‡

15.00 Ã˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓ
16.00 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî
17.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË - ËÌ-

ÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
17.40 ì¬ ‰ÂÈÒÚ‚ËÚÂÎÌÓÒÚî -

ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡ Ú˙ÒÂÌÂ
Ì‡ ËÒÚËÌ‡Ú‡

18.45 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
20.00 ì¬ÂÏÂî - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.30 ì¬ÓÒÍÂÒÂÌÒÍËî - ÚÂÎÂ-

‚ËÁËÓÌÂÌ ÒÂË‡Î
22.35 ì¬Â˜ÂÂÌ ”„‡ÌÚî - ‡Á-

‚ÎÂÍ‡ÚÂÎÌÓ-ÏÛÁËÍ‡ÎÌÓ
ÚÓÍ-¯ÓÛ

23.05 ìœÓÁÌÂî - ÔÛ·ÎËˆËÒÚË˜-
ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

00.00 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî
03.05 ì¬ÓÒÍÂÒÂÌÒÍËî - ÚÂÎÂ-

‚ËÁËÓÌÂÌ ÒÂË‡Î
04.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ
04.05 ì¬ÓÒÍÂÒÂÌÒÍËî - ÚÂÎÂ-

‚ËÁËÓÌÂÌ ÒÂË‡Î

ПРОМЕНЛИВО ПРОМЕНЛИВО

Седмицата ще започне с предимно слънчево време, но

отново в равнинната част на страната сутринта ще бъде

мъгливо или с ниска облачност. Ще духа слаб до умерен

южен вятър и температурите ще са с 2-3 градуса по-

високи. След обяд от северозапад ще започне ново увеличе-

ние на облачността, което постепенно ще обхване цялата

страна.

НИМХ/БТА

ВИДИН

16c

СОФИЯ

19c

САНДАНСКИ

23c

ПЛЕВЕН

17c

РУСЕ

19c

ПЛОВДИВ

19c

ВАРНА

19c

БУРГАС

20c



СПОРТ
ПОНЕДЕЛНИК
8 НОЕМВРИ 15
2021

ŒÒÌÓ‚‡ÚÂÎ —ÚÂÙ‡Ì œÓ‰Â‚ »Á‰‡‚‡ ìƒ”Ã¿ ÔÂÒî ≈ŒŒƒ

«‡Ï. „Î‡‚ÌË
Â‰‡ÍÚÓË
√ÂÓ„Ë √ÂÓ„ËÂ‚
ggeorgiev@duma.bg
»Ì‡ ÃËı‡ÈÎÓ‚‡
imihaylova@duma.bg
“‡Ìˇ ƒÊ‡‰ÊÂ‚‡
tgeneva@duma.bg

ŒÚ„Ó‚ÓÂÌ ÒÂÍÂÚ‡
»‚‡ÈÎÓ √ËÁ‰Ó‚
igizdov@duma.bg

¿‰ÂÒ Ì‡ Â‰‡ÍˆËˇÚ‡:
—ÓÙËˇ - 1000,

ÛÎ. ìœÓÁËÚ‡ÌÓî 20¿
‘‡ÍÒ: 975 26 04,

‡‚ÚÓÏ‡ÚË˜ÂÌ
ÌÓÏÂ‡ÚÓ 97 05

+ ‚˙ÚÂ¯ÂÌ ÌÓÏÂ

”Ô‡‚ËÚÂÎ »‚‡Ì œÂ¯Â‚

Õ¿¡Àfiƒ¿“≈À: ¬ÂÎËÒÎ‡‚‡ ƒ˙Â‚‡
¡⁄À√¿–»fl: œ‡‚ÎÂÚ‡ ƒ‡‚Ë‰Ó‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
215; ¿Ë‰‡ œ‡ÌËÍˇÌ - 218; ƒÂÒËÒÎ‡‚‡ ¬ÂÎÂ‚‡ - 230;
–ÓÒÚËÒÎ‡‚‡ »‚‡ÌÓ‚‡ - 233; fiÎËˇ  ÛÎËÌÒÍ‡ - 224
» ŒÕŒÃ» ¿: Ã‡ˇ  ‡ÎÔ‡˜Í‡-…Ó‚‡ÌÓ‚ÒÍ‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 246; ≈‚„ÂÌË √‡‚ËÎÓ‚ - 246
—¬fl“: fiË ÃËı‡ÎÍÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 220;
“‡Ìˇ √ÎÛı˜Â‚‡ - 220
 ”À“”–¿: ¬ËÎË‡Ì‡ —ÂÏÂ‰ÊËÂ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ
- 240; Õ‡‰ÂÊ‰‡ ”¯Â‚‡ - 240
Œ¡Ÿ≈—“¬Œ: ¬ÂÎË‡Ì‡ ’ËÒÚÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
238; ¬‡ÎÂÌÚËÌ √ÂÓ„ËÂ‚ - 232; ≈‚‡  ÓÒÚÓ‚‡ - 229
◊≈“»¬Œ: ¿Î¸ÓÌ‡ ÕÂÈÍÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 239;
¡ÓˇÌ ¡ÓÈ˜Â‚ - ìœÂ„‡Òî - 244; √ÂÓ„Ë √˙ÎÓ‚ - ìœ‡‰ÓÌî;
’Û‰ÓÊÌËÍ: ¿Ì‡ÚÓÎËÈ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚
—œŒ–“: ¬Î‡‰ËÏË ÕËÍÓÎÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 245;
Ã‡ËÌ ÃËÎ‡¯ÍË - 245
≈À≈ “–ŒÕÕŒ »«ƒ¿Õ»≈: –‡ÎËˆ‡ ÕËÍÓÎÓ‚‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 207; –ÓÒËˆ‡  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

‘Œ“Œ: ≈ÏËÎËˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡ - 206;
ÃËı‡ÂÎ‡  ‡ÚÂËÌÒÍ‡
√–¿‘»◊≈Õ ƒ»«¿…Õ: ¬‡ÎÂÌÚËÌ ¿„ËÓ‚,
≈‚„ÂÌËˇ  Û¯Â‚‡, œÂÚˇ –Ó„‡˜Â‚‡, —Ô‡ÒÍ‡ ¬ÂÌÂ‚‡
–≈ À¿Ã» » Œ¡fl¬»: fiÎËˇ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚‡ - 205;
0879326034; e-mail: reklama@duma.bg, obiavi@duma.bg
–¿«œ–Œ—“–¿Õ≈Õ»≈: –ÛÏˇÌ‡  ËËÎÓ‚‡ - 203;
≈ÏËÎ ÃËıÓ‚ - 216; abonament@duma.bg, ì¡˙Î„‡ÒÍË ÔÓ˘Ëî ≈¿ƒ
œ–Œ»«¬Œƒ—“¬Œ: ¬Î‡‰ËÏË “ÓÔÓÎÒÍË

¬≈—“Õ»  ìƒ”Ã¿î ≈ Õ¿—À≈ƒÕ»  Õ¿ “–¿ƒ»÷»»“≈ Õ¿ ¬≈—“Õ»÷»“≈

ì–¿¡Œ“Õ» ⁄î, ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— » ¬≈—“Õ» î

» ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— Œ ƒ≈ÀŒî

»ÁÔÓÎÁ‚‡ÌË Ò‡ Ë ÂÏËÒËËÚÂ
Ì‡ ¡“¿, "‘ÓÍÛÒ", ¡√Õ≈—, ¡Õ–,
‘‡ÌÒ ÔÂÒ, ËÌÚÂÌÂÚ Ë ‰.

—ÓÙËˇ, ÊÍ. "ƒÛÊ·‡" 1,
ÛÎ. "»ÎËˇ ¡Â¯ÍÓ‚" 3¿

œÂ˜‡Ú

duma@duma.bg

ÕÂÔÓ˙˜‡ÌË Ï‡ÚÂË‡ÎË ÏÓÊÂ
‰‡ ÌÂ ·˙‰‡Ú ÔÛ·ÎËÍÛ‚‡ÌË. ÕÂÔÓÚ˙ÒÂ-
‰Ó
–˙ÍÓÔËÒË ÌÂ ÒÂ ‚˙˘‡Ú.

РЕЗУЛТАТИ

EFBET ЛИГА
XIV КРЪГ

Арда - Ботев Вр 3:2 1:0
Делев (33) 2:0 Руменов (46)
2:2 Бабунски (51-д и 54) 3:2 Т. Йорданов
(90+3), ЧК: Ал. Петков (А-71); Локо Сф
- Берое 0:3 0:1 Тунгара (45) 0:2 Лебон
(68) 0:3 Камбуров (74); Черно море -
Царско село 1:1 Стеванович (52) 1:1
Сердюк (90+1-д); Пирин - Ботев Пд 0:1
Неделев (21); Славия - Левски 0:1 Бари
(81), ЧК: Дост (С-61); снощи: Лудого-
рец - Локо Пд; днес, 17.30: ЦСКА-Сф
- ЦСКА 1948.

ВТОРА ЛИГА, XVII КРЪГ

Марица - Етър 2:0 1:0 Тонев (18) 2:0
Танчев (82), ЧК: Иванов (М-33); Струм-
ска слава - Монтана 0:1 Кръстев (83);
Септември Сф - Спортист Св 0:3 0:1
Стойчев (7) 0:2 Н’Донгала (34) 0:3 Янки-
ев (68); Спартак Вн - Ботев Пд-2 3:0 1:0
Митев (26) 2:0 Колев (54-д) 3:0 Балинов
(64-авт); ЦСКА 1948-2 - Созопол 1:1 0:1
Ласков (42) 1:1 Личев (46); Литекс - Ми-
ньор Пк 0:3 0:1 Васев (24) 0:2 Ценов (40)
0:3 Васев (65); Добруджа - Янтра 0:1
Казаков (30); Левски Лом - Септември
Сим 1:1 0:1 Динев (30) 1:1 Стоянович
(76); Нефтохимик - Марек (отменен,
БФС отне лиценза на бургаския тим и го
извади от професионалния футбол). Днес,
14.30: Лудогорец-2 - Хебър.

ГЛЕДАЙТЕ

ФУТБОЛ
ПО ДИЕМА СПОРТ
17.30 ЦСКА-Сф - ЦСКА 1948
ПО МАКС СПОРТ 2
22.00 Тенерифе - Жирона
ПО ДИЕМА СПОРТ 2
ВОЛЕЙБОЛ
18.30 Дея Спорт - Левски
ПО ДИЕМА СПОРТ 3
19.00 Зенит - Жельона Гура
ПО НОВА СПОРТ
ХОКЕЙ НА ЛЕД
18.30 Спартак - Сибир
ПО МАКС СПОРТ 2
БАСКЕТБОЛ
19.00 Спартак Пл - Черноморец
ПО МАКС СПОРТ 3
ТЕНИС
15.00 Турнир в Стокхолм (мъже)

Съставът на България сериозно оре-
дя за последните мачове за годината. За
контролата с Украйна в четвъртък в
Одеса и световната квалификация срещу
Швейцария на 15 ноември в Люцерн ще
липсват шестима от първоначално пови-
каните футболисти.

Селекционерът Ясен Петров по вся-
ка вероятност няма да може да използва
и капитана Георги Костадинов, който
пропусна мача на Арсенал Тула с Уфа
(0:0) в руското първенство в събота. По-
лузащитникът е с разтежение на мускула
над сгъвката на коляното. Костадинов
няма да играе срещу украинците, но на-
деждите са да е на линия за протоколния
мач с “часовникарите”.

Преди лагера, който започна вчера,
селекционерът викна на пожар централ-
ния защитник Кристиан Димитров от
хърватския Хайдук, защото играещият в
Италия за Специя Петко Христов отпада

България „окуця”
за Украйна и Швейцария
Селекционерът Ясен Петров е без шестима
национали за последните мачове за годината

Стойчо Младенов призна, че
ЦСКА е в криза. Треньорът опо-
вести и какви са проблемите, за-
ради които “червените” са с три
загуби и равенство в последните
четири мача за първенството и в
Лигата на конференциите, а меж-
ду тях отстраниха Арда с 2:0 за
Купата.

“В един момент се оказва, че
мачовете за Купата и в Европа ни
идват в повече, тъй като част от
футболистите имаха нарушена
подготовка и не всички са в ед-
накъв ритъм. Това налага да пра-
вим ротации. В някои случаи те
се оказаха успешни, а друг път
сбъркахме.

Почти цялото ни нападение е
съставено от нови играчи. И три-
те ни крила са нови попълнения.
Не им се даде достатъчно време
да се адаптират. Яник Вилдсхут е
много добър футболист, прави
всичко правилно в атака и защита,
но бърка в последното решение.

Стойчо Младенов призна
за криза в ЦСКА

Ще видим неговата пълна сила,
както и на останалите играчи, след
зимната пауза. Вярвам на всички
играчи. От никого не съм се отка-
зал”, обяви пред БНТ Младенов.

“В рамките на две години
трябва да създадем отбор, който
да събори Лудогорец. На нас ни
трябват играчи, които да имат
правилния манталитет и да носят
на напрежението. Работя с ръко-
водители, които са от дълги го-
дини в спорта. Това са хора,
които знаят с какво са се захва-
нали и са наясно, че трябва да се
прояви търпение. Мисля, че вече
няма разединение на феновете на
ЦСКА. Всички трябва да сме за-
едно, за да постигнем поставени-
те цели. Факт е, че феновете на
Левски в последните мачове са
повече на трибуните. Може би
са по-добре организирани”, до-
бави Младенов. Тимът му при-
ема тази вечер ЦСКА 1948 в
последния мач от XIV кръг.

СНИМКА ДИЕМА СПОРТ

Дориан Бабунски (№20) вкарва с глава за 2:2 срещу Арда.
Македонецът отбеляза и двата гола за Ботев Вр, но Арда
спечели инфарктно с попадение на Тонислав Йорданов (90+3)

поради контузия.
Селекционерът има доста кадрови

проблеми. По-рано стана ясно, че аут са
вратарят Георги Георгиев (Черно море),
Антон Недялков (Лудогорец), Кристиян
Малинов (Льовен, Белгия) и Петър Вита-
нов (Локо Пд).

Георгиев имаше впечатляващо пред-

ставяне на мачовете с Италия (1:1) и Лит-
ва (1:0), но все още не се е възстановил
от травмата, получена на 27 септември
при 2:2 с Пирин.

Недялков продължава лечението на
контузия в десния глезен от двубоя в Лига
Европа с Мидтиланд (1:1) на 16 септем-
ври. Петров повика капитана на шампи-
оните за мачовете с Литва и Северна Ир-
ландия в началото на октомври, но бекът
дори не успя да тренира с основната
група и бе освободен след загубата с 1:3
във Вилнюс. Очакванията са възстановя-
ването му да продължи още месец.

Малинов е с травма в гърба. Предпи-
сана му е по-дълга почивка в Белгия, за да
отминат болките.

Витанов е с частично разкъсана ко-
ленна връзка и ще е извън игра около пет
седмици. Той получи травмата при 3:1
над ЦСКА на “Армията” в предния кръг,
като бе заменен още в 22-рата минута.

Ясен Петров
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Венцислав Керчев (вдясно) фаулира Билар Бари за дузпа, която бе отменена

Първата трикратна световна шампионка
по художествена гимнастика Мария Гигова
получи букет от президента на ФИГ Моринари
Ватанабе на конгреса на централата в
Анталия, на който японецът беше преизбран

Мария Петрова стана шеф в Международната федерация по
гимнастика (ФИГ). Съпругата на председателя на БФС Боби
Михайлов първо бе избрана за член на Техническия комитет
(ТК) по художествена гимнастика, след което стана втори ви-
цепрезидент на комитета. Трикратната световна шампионка по-
беди в гласуването Наталия Буланова (Азер) със 70 срещу 46
гласа. Шеф на комисията е Ноха Абу Шабана (Египет), а първи
вицепрезидент - Изабел Саваде (Гер). Петрова замени легенда-
та Мария Гигова, която остава почетен член на ФИГ, след като
нямаше право на четвърти мандат в комитета.

Още четирима българи влязоха в ръководните структури на
ФИГ. На конгреса в Анталия председателят на федерацията по
скокове на батут Стоян Димитров бе избран за трети пореден
мандат за член на Съвета на ФИГ. Генералният секретар на БФ
Скокове на батут Мариела Стойчева влезе в Техническия коми-
тет в този спорт. Николина Христова стана член на ТК по
акробатика и негов първи вицепрезидент, а Десислава Богуше-
ва бе избрана за член на ТК по аеробика.

Левски победи Славия с
1:0 в най-старото столично
дерби в родния футбол. Сре-
щата бе от XIV кръг на efbet
Лига, а единственото попаде-
ние отбеляза Билал Бари (81).
Домакините играха около по-
ловин час с човек по-малко
заради червен картон на Ерол
Дост. Това оказа влияние, а за
“белите” бе първа домакинска
загуба за сезона.

На стадиона в “Овча ку-
пел” и реферите имаха “заслу-
ги”. Системата за видео повто-
рения (ВАР) отмени дузпа за
“сините”, след като главният
съдия Ивайло Стоянов-Сват-
бата посочи бялата точка.
Венцислав Керчев (50) спъна
връхлитащия Билал Бари и
първоначално реферът назна-
чи 11-метров наказателен
удар. От повторенията се видя,
че ударът в крака на Бари е в
наказателното поле, но дузпа-
та бе отменена от отговаря-
щите за ВАР Георги Кабаков
и Мартин Маргаритов. Кер-
чев се отърва само с жълт
картон, а трябваше да бъде
изгонен, тъй като последен в
защитата фаулира откъсналия
се мароканец. До края игра-
чите на Мъри Стоилов упраж-
ниха натиск и Бари реализира
едно от положенията. Радо-
слав Цонев центрира на зад-
ната греда, където Бари бе не-

Кубрат Пулев се завръща на ринга на
27 ноември в Тексас. Българският бок-
сьор потвърди появилите се слухове
отвъд океана, че ще бъде част от събити-
ето “Triad Combat”, в което става въпрос
за видоизменени правила на спорта. Не-
гов съперник там ще е бившият ММА
шампион Витор Белфорт (Браз), който се
отказа от смесените бойни изкуства пре-
ди 3 години, за да се насочи към бокса.

Мачът ще е на ринг в триъгълна фор-
ма, с ръкавици по-близки до тези в сме-
сените бойни изкуства, като ще са позво-
лени повече видове удари в сравнение с
бокса. Все пак лактите, ритниците, боят
на земята и задушаващите хватки остават
забранени. “Да, ще се бия с Витор Бел-
форт”, призна Кобрата. Според инфор-
мациите в САЩ, хонорарите във въпрос-
ното шоу ще са космически, а форматът
е в пет рунда по две минути, подобно на
този от смесените бойни изкуства.

За последно българинът имаше мач
през декември, когато загуби от Антъни
Джошуа (Вбр) в битка за световните
титли.

Валтери Ботас потегли пръв за
Гран при на Мексико във Формула 1
снощи. Финландецът спечели квалифи-
кацията, след като даде 1:15,875 мин.
в най-бързата си обиколка. На пистата
“Ерманос Родригес” пилотът на Мер-
цедес спечели трети полпозишън за се-
зона и общо 19-и в кариерата. Сега
той изпревари съотборника си Люис
Хамилтън (Вбр), който бе по-бавен с
0,145 сек. Лидерът в класирането при
пилотите Макс Верстапен (Нид, Ред
Бул) даде трето време, като беше по-

Новак Джокович записа ново истори-
ческо постижение. Сърбинът ще завърши
сезона като №1 в тениса за седми път в
своята кариера. Той подобри рекорда на
Пийт Сампрас, който шест пъти е зиму-
вал на върха, но в поредни години.

Ноле постигна рекорда, след като  се
класира за финала на последния
“Мастърс” за годината. В Париж
сърбинът обърна Хуберт Хуркач (Пол) с
3:6, 6:0, 7:6 (5) за 2,20 ч. За титлата в
легендарната зала “Берси” Джокера изле-
зе снощи срещу Даниил Медведев (Рус,

покрит и с глава от упор ма-
тира Светослав Вуцов. За ма-
роканеца това бе шести гол в

последните пет мача. Заслуга
за този резултат имаше и Ву-
цов. Синът на Вили Вуцов,

който е юноша на Левски, но
отявлен цесекар, спаси реди-
ца положения.

“Трудна победа, Славия
тази година са в сериозен по-
дем и спечелиха доста мачо-
ве, но мисля, че бяхме по-
добри и заслужено спечелих-
ме. Имаме наши проблеми,
които трябва да изчистваме,
особено в контрола на сре-
щата, но все пак сме доволни.
Нужно е да сме по-смели при
владеене на топката и в
завършващата фаза. Нормал-
но е отборът с повече хора
на терена да играе по-увере-
но, победата ни е заслужена.
Търсим нови попълнения, ко-
ито да вдигнат конкуренция-
та”, каза Стоилов.

С успеха Левски събра 17
т. и е осми, но вече е само на
3 т. от първата шестица. С
23 т. Славия е на четвърто
място.

“Заслужена победа на Лев-
ски. Наложиха начина, по кой-
то искаха да играят. След чер-
вения картон беше ясно, че
трябва да пазим резултата и
евентуално да търсим контра-
атака. Левски не ни позволи-
ха да го направим, а след това
и вкараха, за да спечелят мача.
Беше лош ден за нас. Само-
чувствието се гради от побе-
дите, а ние все още има какво
да подобряваме. Не ни се по-
лучи, но мислим напред”, при-
зна наставникът на Славия
Златомир Загорчич.

Мария Петрова
стана шеф във ФИГ

Кобрата
се пробва
в нов вид бокс

Левски надви 10 от Славия
Билал Бари донесе триумфа на „сините” в „Овча купел”

Джокович с исторически рекордБотас тръгна пръв в Мексико

№2), който в другия 1/2-финал разби па-
лача на Гришо - Александър Зверев (Гер,
№4), с 6:2, 6:2.

За Джокович мачът бе последен опит
за първа “Мастърс” титла през сезона.
През 2021 г. той спечели три от открити-
те първенства, а тъкмо Медведев го лиши
от исторически Голям шлем, като го побе-
ди на финала на US Open.

Триумф в Париж ще осигури на Джо-
кович и 37-и “Мастърс” трофей, след като
до момента Ноле разделя челото с Рафаел
Надал с по 36 купи.

бавен от Ботас с 0,350 сек. Местният
любимец Серхио Перес (Ред Бул) ос-
тана четвърти на 0,467 сек.

“Шокиран съм не по-малко от всич-
ки останали. Нямам представа какво се
промени. В един момент те бяха шест
десети от секундата пред нас, после
четири десети, но каквото и да се слу-
чи, успяхме да заемем по-добра пози-
ция за състезанието”, каза Хамилтън.
Преди състезанието в Мексико 7-крат-
ният световен шампион изостава с 12
т. от “лалето”.


